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Πρωτοβουλία ΠΙΣ και Τοπικών Ιατρικών Συλλόγων

Σ
ε συνέχεια των τελευ-

ταίων εξελίξεων αναφο-

ρικά με το θέμα της

εφαρμογής του ΓεΣΥ και σε συ-

νέχεια σειράς συναντήσεων

που είχε η Εκτελεστική Επι-

τροπή του Παγκύπριου Ιατρικού

Συλλόγου με την διεύθυνση του

Οργανισμού Ασφάλισης Υγείας

(ΟΑΥ)  αλλά και με άλλους εμ-

πλεκόμενους φορείς, φαίνεται

ότι υπάρχει τόσο η ανάγκη όσο

και η βούληση για μεταρρύθ-

μιση του τομέα της υγείας και

εφαρμογή του ΓεΣΥ, τονίζει σε

ανακοίνωση Τύπου ο ΠΙΣ. 

Είμαστε πεπεισμένοι μετά

από δεκαετίες συζητήσεων,

διαβουλεύσεων,  μελετών

και πολλών εξόδων, προστί-

θεται,  ότι μόνο με την εφαρ-

μογή του Γενικού Σχεδίου

Υγείας, θα επιλυθούν πολλά

από τα σοβαρά και πολλαπλά

προβλήματα που αντιμετωπί-

ζει σήμερα τόσο ο ιδιωτικός

όσο και δημόσιος τομέας της

υγείας.

Επιπλέον, η πάγια θέση του

ΠΙΣ είναι όπως η δημιουργία

ενός λειτουργικού ΓεΣΥ είναι

άμεση υποχρέωση όλων των

εμπλεκομένων προς την κυ-

πριακή κοινωνία και τις νέες

γενιές που θα ακολουθή-

σουν. Μια υποχρέωση, την

οποία ως ηγεσία του ΠΙΣ

έχουμε δεσμευτεί να προ-

ωθήσουμε ώστε να κατοχυ-

ρώσουμε τα συμφέροντα των

μελών μας και ευρύτερα της

κυπριακής κοινωνίας.

Ως εκ τούτου και δεδομέ-

νης της συγκρατημένης αι-

σιοδοξίας που έχουμε,

λάβαμε την πρωτοβουλία και

σε συνεργασία με τον ΟΑΥ

και τους Τοπικούς Ιατρικούς

Συλλόγους και προχωρούμε

στη διοργάνωση σειράς ενη-

μερωτικών παρουσιάσεων σε

όλες τις πόλεις της ελεύθε-

ρης Κύπρου ώστε τα μέλη

μας να έχουν την ευκαιρία

να ενημερωθούν ενδελεχώς

από τους λειτουργούς του

ΟΑΥ για τις λεπτομέρειες

που αφορούν το ΓεΣΥ.

Με το πέρας της ενημερω-

τικής εκστρατείας θα ακο-

λουθήσει Γενική Συνέλευση

στην οποία θα συζητηθούν

όλα τα συμπεράσματα που

θα προκύψουν από τις ενη-

μερωτικές παρουσιάσεις.   

Στόχος του ΠΙΣ είναι να

βρεθούν οι τρόποι και τα ερ-

γαλεία καλύτερης διαμόρφω-

σης και προώθησης των

θέσεων του ΠΙΣ ώστε να

γίνει εφικτή η όσο το δυνα-

τόν συντομότερη εφαρμογή

του Γενικού Σχεδίου Υγείας.

Στον πιο κάτω πίνακα κατα-

γράφονται οι ενημερωτικές

διαλέξεις έτσι όπως έχουν

προγραμματιστεί από τον

ΠΙΣ, τους Τοπικούς Ιατρι-

κούς Συλλόγους και τον

ΟΑΥ. Προσδοκούμε στην μα-

ζική συμμετοχή των συνα-

δέλφων.

Ενημερωτικές

παρουσιάσεις για 

το Γε.Σ.Υ. σε όλες τις πόλεις

Για το νομοσχέδιου

της Υποβοηθούμενης

Ανθρώπινης

Αναπαραγωγής

Σύγκλιση 

απόψεων 

στην Βουλή

Μ
ε την ευκαιρία της έναρξης

τέλος Μαίου, της συζήτη-

σης, στην Επιτροπή Υγείας

της Βουλής, του νομοσχεδίου που

αφορά στην Ιατρικώς Υποβοηθού-

μενη Ανθρώπινη Αναπαραγωγή, ο

Παγκύπριος Ιατρικός Σύλλογος

ανακοίνωσε τα ακόλουθα:

Ο Π.Ι.Σ., μετά από πολλαπλές και

πολύωρες συνεδριάσεις μαζί με

όλες τις εμπλεκόμενες ιατρικές επι-

στημονικές εταιρείες (Περιγεννη-

τική, Παιδιατρική, Γυναικολογική -

Μαιευτική, Ενδοκρινολογική, Αν-

θρώπινης Αναπαραγωγής) έχει κα-

ταλήξει σε μια ολοκληρωμένη

πρόταση επί του προαναφερθέντος

νομοσχεδίου με εισηγήσεις ή τρο-

ποποιήσεις σε διάφορα σημεία του

κειμένου. Θεωρούμε ότι έγινε μια

μεγάλη προσπάθεια από μέρους του

ιατρικού κόσμου με ένα πολύ καλό

αποτέλεσμα και το γεγονός ότι

έχουμε καταλήξει σε ομόφωνα απο-

δεκτές θέσεις αποτελεί πολύ θετική

εξέλιξη. 

Επίσης, στη συνεδρίαση της Επι-

τροπής Υγείας, σε μια αρχική τοπο-

θέτηση των προσκεκλημένων έχει

διαφανεί σύγκλιση απόψεων όλων

των ενδιαφερομένων φορέων με τις

θέσεις του Παγκύπριου Ιατρικού

Συλλόγου και ευελπιστούμε ότι με

καλή θέληση η συζήτηση θα προ-

χωρήσει ομαλά για να καταλήξουμε

σε κοινά αποδεκτές θέσεις επί του

θέματος, για το οποίο πρέπει να

υπάρξει η κατάλληλη ρύθμιση το

συντομότερο δυνατό που να προ-

σφέρει το ανάλογο νομοθετικό

πλαίσιο στην κοινωνία.  
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Σ
ε ένα εγκάρδιο κλίμα

πραγματοποιήθηκε πρό-

σφατα η συνάντηση αντι-

προσωπίας της Εκτελεστικής

Επιτροπής του Παγκύπριου Ιατρι-

κού Συλλόγου με τον Υπουργό

Οικονομικών κύριο Βάσο Σιαρλή. 

Κατά τη διάρκεια της συνάντη-

σης ο Υπουργός Οικονομικών

επαναβεβαίωσε την δέσμευση

πού είχε δώσει στον ΠΙΣ για την

συνέχιση των προσπαθειών του

για την εφαρμογή του Γενικού

Σχεδίου Υγείας (ΓεΣΥ). Πρό-

σθεσε, ότι η εφαρμογή του ΓεΣΥ,

αποτελεί ίσως τη σημαντικότερη

μεταρρύθμιση από την ίδρυση

της Κυπριακής Δημοκρατίας, η

οποία θα αποφέρει πολλαπλά

οφέλη τόσο όσον αφορά την

αναβάθμιση των παρεχόμενων

υπηρεσιών υγείας, όσο και γενι-

κότερα στην κυπριακή κοινωνία

και την ίδια  την πολιτεία του

τόπου. Πρόσθεσε,  ότι σύμφωνα

με το σχέδιο το οποίο έχει καταρ-

τιστεί από τον ΟΑΥ, η εφαρμογή

του ΓεΣΥ δεν θα επιβαρύνει οι-

κονομικά το κράτος με επιπρό-

σθετα έξοδα και θα βοηθήσει

στην βελτίωση της διαχείρισης

των δαπανών στον τομέα της

υγείας.       

Ο Πρόεδρος του Παγκύπριου

Ιατρικού Συλλόγου Δρ Ανδρέας

Δημητρίου, ανέφερε ότι ο ιατρι-

κός κόσμος πάντα υποστήριζε τις

προσπάθειες για την εφαρμογή

ενός καλά μελετημένου καθολι-

κού Γενικού Σχεδίου Υγείας. Πα-

ράλληλα, τα μέλη της

Εκτελεστικής Επιτροπής του Συμ-

βουλίου Ιατρικού Σώματος εξέ-

φρασαν την ευχή όπως οι

προσπάθειες που βρίσκονται σε

εξέλιξη να αποφέρουν το επιθυ-

μητό αποτέλεσμα, τονίζοντας ότι

η δημιουργία ενός λειτουργικού

ΓεΣΥ είναι άμεση υποχρέωση

όλων των εμπλεκομένων προς

την κυπριακή κοινωνία και τις

νέες γενιές που θα ακολουθή-

σουν.

Η συνάντηση ολοκληρώθηκε

με την δέσμευση και από τις δύο

πλευρές για δημιουργία ακόμη

στενότερης συνεργασίας ώστε

να καταστεί δυνατή η εφαρμογή

του ΓεΣΥ.  

σελίδα 04 ιούνιος 2012

Από τον Υπουργό Οικονομικών προς την Εκτελεστική Επιτροπή του ΠΙΣ

Επαναβεβαίωση δέσμευσης

για εφαρμογή του Γε.Σ.Υ.

Στήριξη από τον Δήμο Λεμεσού προς

τον ΠΙΣ για δραστηριότητες του στην πόλη

Σ
υνάντηση με τον Δήμαρχο Λεμεσού, κ.

Ανδρέα Χρίστου, είχε πρόσφατα αντι-

προσωπεία της Επιτροπής Ευρωπαϊκών

και Διεθνών Θεμάτων του Παγκύπριου Ιατρικού

Συλλόγου. Θέμα της συνάντησης ήταν το συ-

νέδριο της Μόνιμης Επιτροπής Ευρωπαίων Ια-

τρών (Standing Committee of European

Doctors), ή όπως είναι πιο γνωστή με το ακρω-

νύμιο στα γαλλικά CPME. Το συνέδριο θα φι-

λοξενηθεί στην Λεμεσό από τις 23 μέχρι τις 24

Νοεμβρίου 2012.  

Στη συνάντηση συζητήθηκαν θέματα που

αφορούν τη φιλοξενία των Ευρωπαίων γιατρών

στην Κύπρο καθώς και τρόπους προβολής της

ιστορίας της Κύπρου. Συμφωνήθηκε η ξενά-

γηση των φιλοξενούμενων του ΠΙΣ στην παλιά

πόλη της Λεμεσού. Από την πλευρά του, ο Δή-

μαρχος Λεμεσού υποσχέθηκε στήριξη των

δραστηριοτήτων του ΠΙΣ που θα πραγματοποι-

ηθούν στη πόλη.  

Με τη σειρά του, ο Γραμματέας του ΠΙΣ, Δρ

Άλκης Παπαδούρης, επεσήμανε ότι η φιλοξε-

νία του συνεδρίου αυτού είναι από μόνη της

εξαιρετικά σημαντική αφού για πρώτη φορά

στην ιστορία του Παγκύπριου Ιατρικού Συλλό-

γου και της Κυπριακής Δημοκρατίας θα φιλο-

ξενηθεί τέτοιου είδους ιατρικό συνέδριο στην

Κύπρο.

* H CPME είναι ένας εκ των κορυφαίων Ια-

τρικών Οργανισμών σε ευρωπαϊκό επίπεδο, τα

μέλη του οποίου σήμερα φτάνουν τα 2 εκατομ-

μύρια ιατρούς. Στη CPME συμμετέχουν επί-

σημα σχεδόν όλοι οι εθνικοί ιατρικοί σύλλογοι

της ΕΕ και με το στάτους των παρατηρητών οι

εθνικοί σύλλογοι των υποψήφιων για ένταξη

κρατών μελών της Ε.Ε καθώς  και το Ισραήλ.
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σελίδα 05ιούνιος 2012

Συνάντηση Επιτροπής Ευρωπαϊκών και Διεθνών Θεμάτων του ΠΙΣ με τον Δήμαρχο Λευκωσίας

Σ
υνάντηση με τον Δήμαρχο

Λευκωσίας, κ. Κωνσταντίνο

Γιωρκάτζη, είχε πρόσφατα

αντιπροσωπεία της Επιτροπής Ευ-

ρωπαϊκών και Διεθνών Θεμάτων

του Παγκύπριου Ιατρικού Συλλό-

γου. Η συνάντηση επικεντρώθηκε

στην προσεχή φιλοξενία συνε-

δρίου της UEMS (European Union

of Medical Specialist) στην Κύπρο,

το οποίο θα ολοκληρωθεί με τη

διοργάνωση εκπαιδευτικής εκδρο-

μής στη Λευκωσία.

Το συνέδριο της UEMS θα διε-

ξαχθεί από τις 18 μέχρι τις 20

Οκτωβρίου 2012 στη Λάρνακα. 

Στη συνάντηση με τον Δήμαρχο

Λευκωσίας συζητήθηκαν θέματα

που αφορούν τη φιλοξενία των Ευ-

ρωπαίων γιατρών στην Κύπρο

καθώς και τρόποι προβολής της

ιστορίας της Κύπρου αλλά και το

πολιτικό πρόβλημα και οι επιπτώ-

σεις της διχοτόμησης της χώρας

μας.

Κατά τη συνάντηση διευθετή-

θηκε η περιδιάβαση των φιλοξε-

νούμενων του ΠΙΣ στην Λευκωσία

η οποία προγραμματίζεται να κα-

ταλήξει στο Λεβέντειο Μουσείο.

Από την πλευρά του, ο Δήμαρχος

Λευκωσίας δεσμεύτηκε στη στή-

ριξη των δραστηριοτήτων του ΠΙΣ

που θα πραγματοποιηθούν στη

Λευκωσία.  

Με τη σειρά του, ο Πρόεδρος

του ΠΙΣ, Δρ Ανδρέας Δημητρίου,

επεσήμανε ότι η φιλοξενία του συ-

νεδρίου αυτού είναι από μόνη της

εξαιρετικά σημαντική αφού για

πρώτη φορά στην ιστορία του Παγ-

κύπριου Ιατρικού Συλλόγου και

της Κυπριακής Δημοκρατίας θα

φιλοξενηθεί τέτοιου είδους ιατρικό

συνέδριο στην Κύπρο.

H UEMS είναι ένας από τους κο-

ρυφαίους Ιατρικούς Οργανισμούς

σε ευρωπαϊκό επίπεδο και ασχο-

λείται συγκεκριμένα με τις ιατρικές

ειδικότητες στην περιοχή της Ευ-

ρώπης, αποτελώντας ένα από

τους σημαντικότερους συμβου-

λευτικούς οργανισμούς της ΕΕ

στον τομέα της Υγείας.

* Επίσης, ο ΠΙΣ προγραμματίζει

συνάντηση για το ίδιο θέμα και με

τον Δήμαρχο Λάρνακας. 

Μελέτησαν τρόπους προβολής της ιστορίας

και του πολιτικού προβλήματος μας

Στη διάρκεια του συνεδρίου της UEMS 

(European Union of Medical Specialist), 

που θα πραγματοποιηθεί στην Κύπρο
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H παγκόσμια οικονομική κρίση και τα απορρέοντα της 
θα πρέπει να μας γίνουν μάθημα

Μάθημα ζωής για ένα τρόπο

σκέψης που θα πρέπει να αλλάξει

Ε
υρεία δημοσιότητα δό-

θηκε στη Διάσκεψη

Τύπου με τίτλο «Προ-

κλήσεις και προοπτικές στον

τομέα της Υγείας από την

παγκόσμια οικονομική κρίση

– Εκστρατεία ΠΙΣ για την στή-

ριξη των ευάλωτων ομάδων

του πληθυσμού». 

Η Διάσκεψη Τύπου είχε κα-

λυφθεί με θετική προσέγγιση

τόσο από όλα τα έντυπα

Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης

όσο και από όλα τα Ηλεκτρο-

νικά Μέσα Μαζικής Ενημέρω-

σης της Κύπρου.  

Κατά την διάρκεια της Διά-

σκεψης Τύπου εκφράσθηκε η

μεγάλη αγωνία του Παγκύ-

πριου Ιατρικού Συλλόγου για

τις οικονομικές δυσκολίες

που αντιμετωπίζει σημαντική

μερίδα των συμπολιτών μας

λόγω της συνεχιζόμενης παγ-

κόσμιας οικονομικής κρίσης.

Επιπλέον αναφέρθηκε ότι οι

επιπτώσεις της οικονομικής

κρίσης είναι πλέον διακριτές

και έχουν κτυπήσει την πόρτα

της πλειοψηφίας των συμπο-

λιτών μας, αφού η ανεργία,

παρ΄ όλες τις προσπάθειες

του κράτους, μεγαλώνει, οι

μισθοί των εργαζομένων συ-

νεχώς μειώνονται και τα δα-

νειστικά επιτόκια των

τραπεζών έχουν σταθεροποι-

ηθεί σε υψηλά επίπεδα.  

Συνάμα αναφέρθηκε ότι

λόγω της κρίσης, τα προβλή-

ματα του τομέα της υγείας

έχουν οξυνθεί δημιουργών-

τας μια έκρυθμη κατάσταση

τόσο στον ιδιωτικό τομέα όσο

και στον κρατικό. Πιο συγκε-

κριμένα, σήμερα, μια σημαν-

τική μερίδα των ιατρών του

ιδιωτικού τομέα δεν μπορεί

να αντεπεξέλθει οικονομικά

αφού λόγω της οικονομικής

κρίσης οι πολίτες ολοένα και

στρέφονται στα κρατικά νο-

σηλευτήρια. Από την άλλη,

είναι κοινώς αποδεκτό ότι σή-

μερα, λόγω και της αύξησης

του αριθμού των ασθενών

κατά 30% στα κρατικά νοση-

λευτήρια, παρατηρείται μια

υπερ-συμφόρηση που δεν

τιμά καθόλου τη χώρα μας

και θέτει πλέον πρακτικά σε

κίνδυνο την υγεία των κύ-

πριων ασθενών.

Επίσης αναφέρθηκε ότι

στην συνεδρία του Συμβου-

λίου Ιατρικού Σώματος που

έγινε στις 8 Μαΐου 2012 συ-

ζητήθηκαν ενδελεχώς τα πιο

πάνω προβλήματα και το

σώμα αποφάσισε να προτεί-

νει τις πιο κάτω λύσεις τόσο

προς το κράτος και τους εμ-

πλεκόμενους ιδιωτικούς ορ-

γανισμούς όσο και στα μέλη

του, έως ώστε να βοηθηθούν

μέσω της αλληλεγγύης και

της κατανόησης όλοι οι συμ-

πολίτες μας και η κυπριακή

κοινωνία στο σύνολό της:

«1) Ως ΠΙΣ θεωρούμε ότι τα

πολλαπλά προβλήματα που

αντιμετωπίζουμε σήμερα στον

τομέα της υγείας μπορούν να

επιλυθούν μόνο με την άμεση

εφαρμογή ενός ορθολογι-

στικά καταρτισμένου ΓεΣΥ,

που θα μειώνει το κόστος της

υγείας για το κράτος και για

τους φορολογούμενους πολί-

τες και ταυτόχρονα θα ανα-

βαθμίζει τις παρεχόμενες

υπηρεσίες υγείας προς τους

κύπριους ασθενείς, διασφαλί-

ζοντας παράλληλα την καθο-

λικότητα της πρόσβασης από

όλους τους πολίτες, ανεξάρ-

τητα του κοινωνικοοικονομι-

κού τους στάτους. Ήδη ο ΠΙΣ

σε συνεργασία με τον ΟΑΥ

σχεδιάζει μια σειρά ενημερω-

τικών σεμιναρίων σχετικά με

το ΓεΣΥ προς τα μέλη του σε

όλες τις πόλεις.

2) Καλούμε το Υπουργείο

Υγείας άμεσα να κοστσολογί-

σει τις ιατρικές πράξεις στα

κρατικά νοσηλευτήρια και

εκεί που υπάρχει η δυνατό-

τητα και ακόμη εκεί που κο-

στίζουν οι υπηρεσίες αυτές

πιο φθηνά στον ιδιωτικό

τομέα, να προχωρήσει άμεσα

σε συνεργασία με τον ιδιω-

τικό τομέα για αγορά υπηρε-

σιών. Αυτό θα βοηθήσει από

την μία στην αποσυμφόρηση

των κρατικών νοσηλευτηρίων

Αποφάσεις του Συμβουλίου Ιατρικού Σώματος και προτάσεις 

για λύσεις για να βοηθηθούν μέσω της αλληλεγγύης 

και της κατανόησης όλοι οι συμπολίτες μας 

και η κυπριακή κοινωνία στο σύνολό της
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και από την άλλη θα βοηθη-

θεί ο είδη λαβωμένος, από

την οικονομική κρίση, ιδιωτι-

κός τομέας.  

3) Παρόλο που αναγνωρί-

ζουμε ότι μια μεγάλη μερίδα

των συναδέλφων μας αντιμε-

τωπίζει σοβαρότατα προβλή-

ματα οικονομικής επιβίωσης

όπως άλλωστε και αρκετοί

συμπολίτες μας οι οποίοι

λόγω της οικονομικής κρίσης

έχουν χάσει την εργασία τους

ή τους έχουν μειωθεί σημαν-

τικά οι απολαβές τους και πα-

ρόλο που γνωρίζουμε ότι σε

αρκετές περιπτώσεις συνά-

δελφοι ιατροί ήδη από μόνοι

τους βοηθούν τους συναν-

θρώπους μας που αντιμετωπί-

ζουν οικονομικά

προβλήματα, ως ηγεσία του

ΠΙΣ συστήνουμε στους ια-

τρούς μας τα ακόλουθα: 

Α) Εκεί που μπορούν και

έχουν την δυνατότητα να δεί-

χνουν κατανόηση και να βοη-

θούν ασθενείς που ενδεχομέ-

νως να αντιμετωπίζουν

οικονομικά προβλήματα.

Β) Καλούμε τους συναδέλ-

φους να συγκρατήσουν τις

χρεώσεις τους, και ακόμη

εάν είναι δυνατόν να τις μει-

ώσουν ειδικότερα όταν αντι-

μετωπίζουν ασθενείς που

ανήκουν στις ευάλωτες ομά-

δες του πληθυσμού μας ή δεν

έχουν ασφαλιστική κάλυψη.

Όλα αυτά τα δηλώνουμε και

καλούμε με κάθε υπευθυνό-

τητα τους συναδέλφους να τα

λάβουν σοβαρά υπόψη επα-

ναλαμβάνοντας και τονίζον-

τας ότι γνωρίζουμε ότι

αρκετοί συνάδελφοι αντιμε-

τωπίζουν σοβαρά προβλή-

ματα επιβίωσης.  

4)Καλούμε και τα ιδιωτικά

νοσηλευτήρια τη δύσκολη

αυτή περίοδο της οικονομι-

κής κρίσης και κατανοώντας

ότι αντιμετωπίζουν σοβαρά

προβλήματα επιβίωσης να

βοηθήσουν με τις χρεώσεις

τούς, όσους επιλέγουν για

νοσηλεία τον ιδιωτικό τομέα

και ιδιαίτερα τα άτομα που

ανήκουν στις ευάλωτες ομά-

δες.   

5) Παράλληλα, καλούμε τις

ασφαλιστικές εταιρίες οι

οποίες προσφέρουν σχέδια

ιατροφαρμακευτικής περί-

θαλψης να μην προχωρή-

σουν σε αυξήσεις στα

ασφάλιστρα που επιβάλλουν

στους ασφαλιζόμενους και

επιπρόσθετα εάν έχουν την

δυνατότητα να προσφέρουν

πιο ελκύστηκα πακέτα στους

συμπολίτες μας να το πρά-

ξουν και υποσχόμαστε ότι ως

ΠΙΣ θα κάνουμε ότι είναι δυ-

νατόν να συγκρατηθούν οι

χρεώσεις στον τομέα της

υγείας,»

Η Διάσκεψη Τύπου ολοκλη-

ρώθηκε με την αναφορά ότι

«η παγκόσμια οικονομική

κρίση και τα απορρέοντα της

θα πρέπει να μας γίνουν μά-

θημα. Ένα μάθημα ζωής για

ένα τρόπο σκέψης που θα

πρέπει να αλλάξει. Θα πρέπει

να αλλάξει για το καλό των

συνάνθρωπων μας, του γεί-

τονα μας, των παιδιών μας

αλλά προπαντός για το καλό

του ίδιου του εαυτού μας.

Μόνο μέσω της αμοιβαίας

κατανόησης και του σεβα-

σμού της αξιοπρέπειας του

συνανθρώπου μας θα μπορέ-

σουμε να πάμε μπροστά ως

κοινωνία και ως άτομα. Είναι

γι΄ αυτό το λόγο που προσ-

δοκούμε ότι στην προσπά-

θεια του ΠΙΣ θα βρούμε μια

ευρεία ανταπόκριση τόσο

από τα μέλη μας όσο και από

όλους τους άλλους φορείς

που ασχολούνται με τον

τομέα της υγείας.»  

H παγκόσμια οικονομική κρίση και τα απορρέοντα της θα πρέπει να μας γίνουν μάθημα
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Με συμμετοχή πέραν των 300 ιατρών 

το 22ο Ετήσιο Συνέδριο του Ιατρικού Συλλόγου 

Λευκωσίας - Κερύνειας

Μ
εγάλη επιτυχία σημείωσε

το 22ο Ετήσιο Συνέδριο

του Ιατρικού Συλλόγου

Λευκωσίας - Κερύνειας ‘Ιπποκρά-

της’ που πραγματοποιήθηκε στις

12 και 13 Μαίου 2012, στο ‘Σιακό-

λειο’ Εκπαιδευτικό Κέντρο Υγείας.

Συνεχίζοντας το θεσμό που ξε-

κίνησε το 2008, ο Σύλλογος συν-

διοργάνωσε το φετινό Συνέδριο

με 24 Επιστημονικές Εταιρείες,

ενώ συμμετείχαν πάνω από 300

ιατροί. 

Βασικός στόχος του Συνεδρίου

ήταν η Συνεχής Ιατρική Εκπαί-

δευση των ιατρών. Κατά την διάρ-

κεια του Συνεδρίου λειτούργησαν

ταυτόχρονα δύο αίθουσες, στις

οποίες παρουσιάστηκαν συνολικά

45 επίκαιρα και ενδιαφέροντα θέ-

ματα από διακεκριμένους Καθη-

γητές του εξωτερικού και

Κύπριους γιατρούς.

Στα πλαίσια του Συνεδρίου

έγινε διαγωνισμός καλύτερης Επι-

στημονικής Εργασίας που έχει εκ-

πονηθεί στην Κύπρο, από

Κύπριους συναδέλφους. 

Η επιστημονική επιτροπή του

22ου  Συνεδρίου του Ιατρικού

Συλλόγου Λευκωσίας – Κερύ-

νειας «Ιπποκράτης» αποφάσισε

να βραβεύσει ως καλύτερη εργα-

σία, την εργασία με τίτλο «Impact

of central review with undertak-

ing of Immunohistochemistry on

the diagnosis of Lung Cancer.»

και το πρώτο βραβείο απονεμή-

θηκε στους ιατρούς H. Charal-

abous, C. Charalambous, M.

Decatris, D. Vomvas, E. Por-

thyridis, I. Zouvani και Ν. Katodri-

tis.  

Έπαινος δόθηκε  και στις ακό-

λουθες δύο εργασίες οι οποίες

ήταν πολύ αξιόλογες:

1. «Ποσοτική Εκτίμηση των Επι-

πέδων Ραδονίου σε εσωτερικούς

χώρους στην Κύπρο:Πιθανές Επι-

πτώσεις στη Δημόσια Υγεία», την

οποία συνέγραψαν οι ιατροί Ε.

Σωτηριάδης, Λ. Πετροκόκκινος,

Μ. Τάλια, Α. Ζήσιμο, Γ. Παρπόττα,

Χ. Τσέρτο, Μ. Κολοβού, Β. Καμε-

νοπούλλου και Ε. Γεωργίου, και  

2. Στην εργασία «Γονίδια / πρω-

τεΐνες που εμπλέκονται στην πα-

θογένεια της Νόσου Λεπτών

Βασικών Μεμβρανών και του

Συνδρόμου Alport.» την οποία συ-

νέγραψαν οι ιατροί Χ. Φλουρή, Μ.

Νεάρχου, Κ. Ιωάννου Α. Χατζη-

σάββα, C. Stingl, C. Guzel, Ι. Ζου-

βάνη, T.M Luider και Κ.

Κυριάκου.

* Βραβεύτηκαν οι καλύτερες 

επιστημονικές εργασίες

Τ
ο 22ο Ετήσιο Συνέδριο του Ιατρικού

Συλλόγου Λευκωσίας – Κερύνειας «Ιπ-

ποκράτης» χαιρέτισε  εκ μέρους του

Παγκύπριου Ιατρικού Συλλόγου και του Προ-

έδρου του Δρ Ανδρέα Δημητρίου, ο Δρ

Άλκης Παπαδούρης Γραμματέας του Παγκύ-

πριου Ιατρικού Συλλόγου ανέφερε μεταξύ

άλλων: 

«Όπως μου αρέσει να λεω οι μεγαλύτεροι

εχθροί για την υγεία του ανθρώπου δεν είναι

τα μικρόβια, οι ιοί αλλά η άγνοια, ο εφησυχα-

σμός και η αδιαφορία. Και τις περισσότερες

φορές δεν είναι το νόσημα που πληγώνει.
Είναι ο μύθος που το περιβάλλει. 

Θεωρώ υποχρέωση μου να αναφέρω ότι η

εν λόγω ημερίδα  του Ιατρικού Συλλόγου

Λευκωσίας, χαρακτηρίζεται από ένα υψηλών

προδιαγραφών επιστημονικό πρόγραμμα, δί-

νοντας ιδιαίτερη έμφαση στη θεματολογία,

με σκοπό τη διασφάλιση της επιστημονικής

ενημέρωσης των ιατρών και της ανταλλαγής

απόψεων σε ένα ευρύ φάσμα του Ιατρικού

επαγγέλματος. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να αναφέρω ότι

μέσω του παρόντος βήματος μου δίνεται και

η ευκαιρία να σας ενημερώσω ότι οι πρό-

σφατες εξελίξεις που υπήρχαν στον τομέα

της Υγείας αλλά και οι νέες ανάγκες και δε-

δομένα που προκύψαν, μας δίνουν νέες ελ-

πίδες όσον αφορά την εφαρμογή του ΓεΣΥ.

Ήδη έχουμε προγραμματίσει σε συνεργασία

με τον ΟΑΥ και θα ανακοινώσουμε μια σειρά

ενημερωτικών εκδηλώσεων προς τις Επιστη-

μονικές Εταιρίες και τα μέλη των Τοπικών

Συλλόγων που θα μας παραθέτονται οι τρό-

ποι εφαρμογής και λειτουργίας του ΓεΣΥ».      

Αναγκαία η συνεχής αναβάθμιση

των επιστημονικών γνώσεων των μελών μας

Χαιρετισμός από τον Γραμματέα του ΠΙΣ Δρ Άλκη Παπαδούρη
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Ό
λα έτοιμα είναι από την

πλευρά του Πανεπιστημίου

Κύπρου για την λειτουργία

της Ιατρικής Σχολής. Ωστόσο, δεν

μπορεί να προχωρήσει σε προκή-

ρυξη των πρώτων θέσεων γιατί δεν

έχει ακόμη εγκριθεί από τη Βουλή

ο Προϋπολογισμός του 2012, ανα-

φέρει σε συνέντευξη του στον «ΙΑ-

ΤΡΙΚΟ ΚΟΣΜΟ» ο πρύτανης του

Πανεπιστημίου Δρ Κωνσταντίνος

Χριστοφίδης.

Στη συνέντευξη του ο κ. Χριστοφί-

δης  αναφέρεται στους τομείς της Ια-

τρικής Σχολής, στη συνεργασία της

με άλλα πανεπιστημιακά ιδρύματα

και τονίζει ότι η λειτουργία της θα

συμβάλει στην αναβάθμιση του επι-

πέδου  της ιατρικής στον τόπο μας,

ενώ στον της  έρευνας θα επικεν-

τρωθεί σε ασθένειες που παρουσιά-

ζονται με μεγάλη συχνότητα στην

Κύπρο.  Ο Πρύτανης του Πανεπιστη-

μίου Κύπρου εκφράζει ταυτόχρονα

την εκτίμηση ότι η λειτουργία της Ια-

τρικής Σχολής θα κατά ουσιαστικό

τρόπο θα συμβάλει και στις προσπά-

θειες για μετατροπή της  Κύπρου  σε

περιφερειακό κέντρο υγείας. 

Ακολουθεί η συνέντευξη: 

Κύριε Πρύτανη, θα θέλαμε να
μας ενημερώσετε σε ποιά φάση
βρίσκονται οι διαδικασίες  για λει-
τουργία της Ιατρικής Σχολής του
Πανεπιστημίου Κύπρου. 

- Οι διαδικασίες που είναι, μέχρι

σήμερα, απαραίτητες για τη λει-

τουργία της Ιατρικής Σχολής, από

μέρους του Πανεπιστημίου Κύ-

πρου, έχουν ολοκληρωθεί.  Η νο-

μοθεσία που θα διέπει την

οργάνωση και λειτουργία της έχει

πρόσφατα εγκριθεί από τη Βουλή

των Αντιπροσώπων.  Ωστόσο, συ-

νεχίζει να εκκρεμεί η έγκριση του

προϋπολογισμού της για το 2012.

Αυτό σημαίνει ότι το Πανεπιστήμιο

Κύπρου δεν μπορεί να προκηρύξει

τις πρώτες θέσεις ακαδημαϊκού

προσωπικού, οι οποίες θα πρέπει

να πληρωθούν το συντομότερο δυ-

νατό.

Υπάρχει η κατάλληλη επιστημο-
νική τεχνογνωσία και οι τεχνικές
προϋποθέσεις και υποδομές για
διασφάλιση της σωστής ακαδημαϊ-
κής εκπαίδευσης στους μελλοντι-
κούς  φοιτητές της ιατρικής
σχολής;

- Όσον αφορά το πρώτο έτος

σπουδών της Ιατρικής Σχολής

(Φάση 1), υπάρχει η κατάλληλη επι-

στημονική τεχνογνωσία.  Όλα τα

μαθήματα της Φάσης 1 θα προ-

σφέρονται από υφιστάμενα Τμή-

ματα του Πανεπιστημίου Κύπρου

όπως είναι το Τμήμα Βιολογικών

Επιστημών, της Χημείας, της Φυσι-

κής, των Μαθηματικών και Στατιστι-

κής, της Πληροφορικής κ.ά.  Για τις

Φάσεις 2 και 3 πρόκειται βεβαίως

να διοριστούν ακαδημαϊκοί, οι

οποίοι θα έχουν τη σχετική επιστη-

μονική τεχνογνωσία και θα διακρί-

νονται μάλιστα στον Τομέα τους.

Όσον αφορά την υποδομή, έχει

παραχωρηθεί μέρος του Σιακόλειου

Εκπαιδευτικού Κέντρου Υγείας

(ΣΕΚΥ) για τη στέγαση της Ιατρικής

Σχολής, ενώ γίνονται προσπάθειες

για πλήρη παραχώρηση του κτη-

ρίου.  Παράλληλα, το Πανεπιστήμιο

Κύπρου θα προχωρήσει στην εκπό-

νηση μελέτης ως προς το κτηριολο-

γικό πρόγραμμα της Σχολής, το

οποίο περιλαμβάνει την ανέγερση

κτηρίου στην Πανεπιστημιούπολη.

Θα θέλαμε να δώσετε μια συνο-
πτική περιγραφή για τους βασικούς
τομείς της Ιατρικής Σχολής του Πα-

νεπιστημίου Κύπρου.
- Οι βασικοί Τομείς της Ιατρικής

Σχολής του Πανεπιστημίου Κύπρου

είναι οι εξής:

(α) Τομέας Βασικών Ιατρικών

Επιστημών

(β) Τομέας Παθολογίας

(γ) Τομέας Χειρουργικής

(δ) Τομέας Παθολογικής Ανατο-

μίας

(ε) Τομέας Ακτινολογίας

Με ποιες Σχολές άλλων Πανεπι-
στημιακών ιδρυμάτων αρχίσατε ή
προγραμματίζετε να αναπτύξετε
σχέσεις ανταλλαγής γνώσεων και
εμπειριών, γενικότερα συνεργασία
στον επιστημονικό τομέα.

- Η Ιατρική Σχολή σίγουρα θα έχει

σχέσεις συνεργασίας με πανεπιστη-

μιακά ιδρύματα και άλλους φορείς

από τους οποίους μπορεί να αποκο-

μίσει οφέλη, ανταλλάσοντας γνώ-

σεις και εμπειρίες. Φυσικά το θέμα

αυτό θα εξεταστεί εις βάθος, εφό-

σον διοριστούν τα πρώτα μέλη προ-

σωπικού της Σχολής και ειδικότερα

ο Κοσμήτοράς της.

Διακηρυγμένος στόχος τόσο της
συντεταγμένης πολιτείας, όσο και
των ιατρικών φορέων είναι η μετα-
τροπή της Κύπρου σε περιφερειακό

κέντρο υγείας. Η δημιουργία της Ια-
τρικής Σχολής στο Πανεπιστήμιο
Κύπρου πώς θα μπορούσε να συμ-
βάλει και προς αυτή την κατεύ-
θυνση;

- Η λειτουργία της Ιατρικής Σχο-

λής θα συμβάλει ουσιαστικά στο να

μετατραπεί η Κύπρος σε περιφερει-

ακό κέντρο υγείας, αφού καταρχάς

η πανεπιστημιακή ιατρική ελκύει

πολλά χρήματα για κλινικές δοκιμές

και την ανάπτυξη βιοϊατρικής και

φαρμακευτικής τεχνολογίας. Ευρε-

σιτεχνίες που ανήκουν σε πανεπι-

στημιακούς ιατρούς της Σχολής,

επίσης, πρόκειται να φέρουν πολλές

χρηματοδοτήσεις.  Επίσης ας μην

ξεχνούμε ότι ένα μεγάλο μέρος των

ερευνητικών κονδυλίων της Ε.Ε.

αφορά Επιστήμες Υγείας, και έτσι το

Πανεπιστήμιο Κύπρου μέσω της Ια-

τρικής Σχολής θα έχει ευκαιρίες

πρόσβασης σε αυτά.  

Απόρροια της λειτουργίας Ιατρι-

κής Σχολής θα είναι, ακόμη, η ανά-

πτυξη κριτηρίων/πρωτοκόλλων

στην Κύπρο. Μέσω αυτών θα δίνε-

ται η δυνατότητα να εντοπίζονται

και να διορθώνονται κενά και προ-

βλήματα στην παρεχόμενη φρον-

τίδα, δημιουργώντας παράλληλα

ευκαιρίες για τους πολλούς εξαίρε-

τους γιατρούς στο νησί και ανα-

βαθμίζοντας το επίπεδο της

ιατρικής στον τόπο μας.

Τέλος, στον τομέα της έρευνας,

η Ιατρική Σχολή θα επικεντρωθεί

σε συγκεκριμένους, ευάριθμους

τομείς για τους οποίους υπάρχει

ήδη καλή βάση στην Κύπρο, και σε

ασθένειες που παρουσιάζονται με

μεγάλη συχνότητα στην Κύπρο.

Μεγαλώνοντας και αποκτώντας

μεγαλύτερα οικονομικά μέσα για

τη διεξαγωγή έρευνας, οι τομείς με

τους οποίους θα ασχολείται σε

βάθος θα αυξάνονται και η Ιατρική

Σχολή θα προσελκύει γιατρούς

από εξειδικευμένα κέντρα του εξω-

τερικού που, στη συνέχεια, θα αυ-

ξάνουν τις δυνατότητες για

έρευνα.  Έτσι, θα δημιουργηθεί

ένας κύκλος ωφέλειας που θα

είναι άκρως ευεργετικός για το

νησί οικονομικά, θα δημιουργεί ευ-

καιρίες για τους Κύπριους για-

τρούς και - το κυριότερο - θα

αναβαθμίζει συνεχώς την ιατρική

φροντίδα στον τόπο μας.

ΙΑΤΡΙΚΗ ΣΧΟΛΗ

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟΥ ΚΥΠΡΟΥ

Η λειτουργία της θα συμβάλει στην αναβάθμιση 

του επιπέδου της ιατρικής στον τόπο μας

• Συνέντευξη με 

τον Πρύτανη 

του Πανεπιστημίου Κύπρου    

Δρ Κωνσταντίνο Χριστοφίδη
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Τ
ις προτεραιότητες της Κυπρια-

κής Προεδρίας στον τομέα

της Υγείας παρουσίασε ο

Υπουργός Υγείας Σταύρος Μαλάς,

ο οποίος είπε πως το Υπουργείο του

είναι πανέτοιμο να αναλάβει αυτή τη

μεγάλη πρόκληση. 

Μιλώντας σε συνέντευξη Τύπου, ο

Υπουργός Υγείας είπε πως «οφεί-

λουμε να φανούμε αντάξιοι στην κοι-

νωνία, η οποία θα μας βλέπει στα μάτια

για να αντλεί περηφάνια».

Όπως ανέφερε ο κ. Μαλάς, το

Υπουργείο Υγείας μέσω του προγράμ-

ματός του, θα προωθήσει δράσεις για

την προστασία και την προαγωγή της

υγείας των Ευρωπαίων Πολιτών για μια

«Καλύτερη Ευρώπη».

ΤΑ ΘΕΜΑΤΑ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ

ΥΓΕΙΑΣ

Η προετοιμασία της Κύπρου στα θέ-

ματα υγείας έχει ολοκληρωθεί, και ο

υπουργός Σταύρος Μαλάς ενημέ-

ρωσε πρόσφατα τους Πρεσβευτές

χωρών-μελών της ΕΕ.  Όπως ανέ-

φερε, "πρώτιστο θέμα είναι το θέμα της

δωρεάς οργάνων και των μεταμοσχεύ-

σεων". "Θεωρούμε", είπε, "ότι η Κύ-

προς πρωτοπορεί σε αυτόν τον τομέα,

ειδικά στον τομέα της μεταμόσχευσης

μυελού των οστών και θέλουμε να χρη-

σιμοποιήσουμε το βήμα της ΕΕ για να

δημιουργήσουμε μια κοινωνική ευαι-

σθησία σε ευρωπαϊκό επίπεδο".

ΜΕΤΑΔΟΤΙΚΕΣ ΑΣΘΕΝΕΙΕΣ

ΚΑΙ ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΥΣΗ

Κατά τη διάρκεια της κυπριακής

Προεδρίας, ο Υπουργός Υγείας θα επι-

χειρήσει να αναδείξει, μέσα από τις ερ-

γασίες του κοινοβουλίου, σοβαρά

θέματα όπως οι κίνδυνοι που απειλούν

την Ευρώπη από τις μεταδοτικές ασθέ-

νειες συνεπεία και μη σωστής συνερ-

γασίας μεταξύ των διαφόρων Αρχών,

αλλά και από το πρόβλημα με τη μετα-

νάστευση.

Η ΙΑΤΡΟΦΑΡΜΑΚΕΥΤΙΚΗ

ΠΕΡΙΘΑΛΨΗ

Στα πλαίσια της καινοτομίας, η Κύ-

προς, θα αναδείξει την ανάγκη τα

συστήματα υγείας να χρησιμοποι-

ηθούν σαν οικοσυστήματα από διά-

φορες επιστήμες για την ανάπτυξη

καινοτόμων μεθόδων παροχής ια-

τροφαρμακευτικής περίθαλψης.

Ο ΡΟΛΟΣ ΤΗΣ ΕΡΕΥΝΑΣ

Στον τομέα της έρευνας, ο υπουρ-

γός Υγείας επισήμανε πως η ΕΕ βρί-

σκεται σε μία πολύ κρίσιμη καμπή.

«Κατά την κυπριακή Προεδρία, είπε,

θα συζητηθεί το πακέτο της ευρωπαϊ-

κής ερευνητικής πολιτικής για τα επό-

μενα έξι χρόνια και κατά τη διάρκεια

της δικής μας Προεδρίας θα παρθούν

πάρα πολλές σημαντικές αποφάσεις,

τόσο όσον αφορά το περιεχόμενο

αυτής της παρέμβασης αλλά και το μέ-

γεθος της χρηματοδότησης».

ΚΑΡΚΙΝΟΣ

ΚΑΙ ΚΑΡΔΙΑΓΓΕΙΑΚΑ

Οι ΝΟΣΟΙ του κυκλοφορικού συστή-

ματος αποτελούν την κυριότερη αιτία

θανάτου μαζί με τον καρκίνο και ενόψει

της Προεδρίας, το Υπ. Υγείας δίνει

προτεραιότητα στην επίτευξη δίκαιης

παροχής υγειονομικής περίθαλψης και

την εξάλειψη οι ανισότητες. 

Στον τομέα της καρδιολογίας, οι το-

πικοί εμπειρογνώμονες από τον ιδιω-

τικό και δημόσιο τομέα έχουν μακρά

δέσμευση προς την καινοτομία που

σώζει ζωές και στην προηγμένη φρον-

τίδα των ασθενών. Επιδίωξη του

Υπουργού Υγείας είναι να καταστεί η

Κύπρος ένας προορισμός για τον του-

ρισμό υγειονομικής περίθαλψης. Το

σύστημα υγείας επενδύει, επίσης, σε

νέες τεχνολογίες και καινοτόμα εργα-

λεία τα οποία αναμένεται να βελτιώ-

σουν την ποιότητα του συστήματος και

την αποτελεσματικότητά του.

«ΕΝΕΡΓΟΣ ΓΗΡΑΝΣΗ» 

ΓΙΑ το 2012, ο Παγκόσμιος Οργανι-

σμός Υγείας επέλεξε να θέσει ως προ-

τεραιότητα στα κράτη-μέλη να εργα-

στούν με στόχο την «ενεργό γήρανση».

Σε αυτό το πλαίσιο, η πολιτική της «ενερ-

γού γήρανσης» του Παγκόσμιου Οργα-

νισμού Υγείας προϋποθέτει την

υιοθέτηση από τα άτομα ενός υγιεινού

τρόπου ζωής και από τα κράτη τη δημι-

ουργία υποστηρικτικού περιβάλλοντος

που θα καταστήσει δυνατή την ευημερία

των ηλικιωμένων.

Το Υπουργείο Υγείας, στη βάση του

Εθνικού Σχεδίου Δράσης, έχει αναλάβει

δεσμεύσεις για την εφαρμογή μέτρων

με σκοπό την επίλυση των προβλημάτων

που έχουν εντοπιστεί, ενώ η δέσμευση

της Κυβέρνησης, γενικότερα για την

τρίτη ηλικία, αντανακλάται στις εκθέσεις

της για κοινωνική προστασία και κοινω-

νική ενσωμάτωση, που υπέβαλε στην ΕΕ

στο πλαίσιο της Ανοικτής Μεθόδου Συν-

τονισμού. Στην προσπάθεια για υλοποί-

ηση των δεσμεύσεών του, το Υπουργείο

Υγείας βρίσκεται στο στάδιο της μελέτης

εφαρμογής εναλλακτικών δομών φρον-

τίδας για την τρίτη ηλικία, έχοντας κατά

νουν ότι η γήρανση του πληθυσμού θα

πρέπει να αντιμετωπιστεί περισσότερο

ως πρόκληση παρά ως πρόβλημα.

Η ατζέντα της υγείας

για μια «Καλύτερη Ευρώπη»

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΙΑΤΡΩΝ
ΜΕΤΑΦΟΡΑ ΙΑΤΡΕΙΩΝ

Δρ. Ανδρέας Δημητρίου
Γενικός Χειρουργός & Θωρακοχειρουργός

Δρ. Χρίστος Ελισσαίος
Γενικός Χειρουργός

Δρ. Σοφούλης Παπαβαρνάβας
Γενικός Χειρουργός

ανακοινώνουν την μεταφορά των ιατρείων τους 
από την  1ην Ιουλίου 2012 στο

ΑΠΟΛΛΩΝEΙΟ ΙΔΙΩΤΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ
Λευκωσία, τηλ.: 22469000.

Οι πιο πάνω ιατροί ευχαριστούν 
την Πολυκλινική Αγγελή για την συνεργασία και 
τις υπηρεσίες που τους παρείχε μέχρι σήμερα

Ο Υπ. Υγείας 

Σταύρος Μαλάς 

παρουσίασε το πρόγραμμα 

της Κυπριακής Προεδρίας 

για την Υγεία
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Εκπροσωπήθηκε με τον Πρόεδρο του Δρ Ανδρέα Δημητρίου

και τον Αντιπρόεδρο Δρ Μάριο Φιλίππου

ΟΠαγκύπριος Ιατρικός Σύλλογος (ΠΙΣ)
συμμετείχε για πρώτη φορά στο συνέ-
δριο του Παγκόσμιου Ιατρικού Συλλόγου

(World Medical Association - WMA), που πραγ-
ματοποιήθηκε από τις 26 μέχρι τις 28 Απριλίου
2012 την Πράγα. Τον ΠΙΣ εκπροσώπησαν ο
Πρόεδρος  Ανδρέας Δημητρίου και ο Αντιπρό-
εδρος Μάριος Φιλίππου.

Αφού εγκρίθησαν τα πρακτικά των προηγου-
μένων συνεδριάσεων 189,190 που έγιναν στο
Montevideo Uruguay στις 12-15 Οκτωβρίου
2011,  191η  Σύνοδος ασχολήθηκε με θέματα
όπως 

• Ιατρική ηθική
• Ιατροκοινωνικά θέματα
• Οικονομικά θέματα του WMA και μελλον-

τικά σχέδια

ΙΑΤΡΟΚΟΙΝΩΝΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
• Προστασία των επαγγελμάτων υγείας σε κα-

ταστάσεις βίας – γενικές κατευθυντήριες γραμ-
μές.

Η ιατρική ηθική σε καιρούς ένοπλης διαμάχης
είναι η ίδια όπως σε καιρούς ειρήνης όπως είναι
δηλωμένη στο διεθνή κώδικα ιατρικής ηθικής του
WMA.  

1) Εάν οι Ιατροί στην άσκηση των καθηκόντων
τους έχουν εμπλεκόμενα πιστεύω , τότε το πρω-
ταρχικό τους καθήκο αφορά τον ασθενή.

2) Ο πρωταρχικός σκοπός του ιατρικού επαγ-
γέλματος είναι η προσφορά υγείας και η διαφύ-
λαξη της ζωής. 

Ως εκ τούτου θεωρείται ανήθικο για τον ιατρό: 
• να δίνει συμβουλές ή να κάνει προφυλακτικές

, διαγνωστικές ή θεραπευτικές μεθόδους που
είναι μή διακαιολογημένες για την υγεία του ασθε-
νούς.

• Να αδυνατίζει την φυσική και πνευματική ικα-
νότητα του ανθρώπου χωρίς θεραπευτική δικαιο-
λογία.

• Να κατέχει επιστημονικές γνώσεις που διακιν-
δυνεύουν την υγεία ή καταστρέφουν την ζωή.

• Να κατέχει προσωπικές πληροφορίες υγείας
που διευκολύνουν την ανάκριση.

• Να λαμβάνει μέρος σε εχθροπραξίες 
• Να μη προσφέρει υπηρεσίες σε οποιονδήποτε

συλλαμβάνεται αιχμάλωτος.
• Να μη δίνει προτεραιότητα στα γυναικόπαιδα

και σε αυτούς που έχουν ειδική ιατρική ανάγκη.

ΔΙΚΑΙΩΜΑ ΑΠΕΡΓΙΑΣ ΙΑΤΡΩΝ

Το δικαίωμα της απεργίας έχει αναγνωρισθεί
στο Διεθνή Οικονομικό συμβόλαιο, στα κοι-

νωνικά και πολιτιστικά δικαιώματα, στον Διεθνή
εργατικό οργανισμό και στον Ευρωπαϊκό κοινω-
νικό χάρτη.

Το δικαίωμα της απεργίας απορρέει από το δι-
καίωμα των εργοδοτουμένων να συνασπίζονται
σε συντεχνίες που είναι αναπόσπαστο μέρος της
Δημοκρατίας.

Στις μέρες μας οι απεργίες των ιατρών αυξά-
νονται ολοένα και περισσότερο λόγω της μει-
ωμένης ικανοποίησης των συνθηκών
εργοδότησης . Βεβαίως στη διάρκεια μιας απερ-
γίας πρέπει να διασφαλίζονται τα επείγοντα και
οι ουσιαστικές υπηρεσίες για να μειώνονται οι
επιπτώσεις στους ασθενείς.

ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΑ ΤΣΙΓΑΡΑ

ΟWMA είναι αντίθετος στην  εμπορία των
ηλεκτρονικών τσιγάρων (e-cigarettes) και

άλλων ηλεκρονικών συστημάτων παροχής νικο-
τίνης σαν έγκυρης μεθόδου διακοπής του κα-
πνίσματος, μέχρις ότου αποδειχθεί βασισμένα
σε ασφαλή και ικανοποιητικά δεδομένα,  από τα
αρμόδια κανονιστικά σώματα. 

Τα ηλεκτρονικά τσιγάρα και άλλα ηλεκτρονικά
συστήματα να συμπεριληφθούν στο νόμο περί
προϊόντων καπνού.

Η θέση μας ως ΠΙΣ είναι ότι είμεθα αντίθετοι
με την παραγωγή προϊόντων που βλάπτουν την
υγεία των  ασθενών.

ΑΥΤΟΝΟΜΙΑ ΙΑΤΡΙΚΟΥ
ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΤΟΥΡΚΙΑΣ

Τον Νοέμβριο 2011 η κυβέρνηση της Τουρ-
κίας εξέδωσε διάταγμα ( νο 663 ) με το οποίο

ο Υπουργός Υγείας καταργεί την αυτονομία του
Ιατρικού Συλλόγου , τον κώδικα ηθικής δεοντο-
λογίας και αρχών.

Η συνοδος του WMA, αφού άκουσε τους εκ-
προσώπους της Τουρκίας, εξέδωσε ψήφισμα με
το οποίο καλεί την Τουρκική κυβέρνηση να απο-
καταστήσει την αυτονομία του Ιατρικού Συλλό-
γου, που πρόσφατα κατάργησε. Επίσης καλεί
όλους τους ιατρούς της Τουρκικής Βουλής να
ενθυμηθούν τα καθήκοντα τους και να υποστη-
ρίξουν το δικαίωμα της αυτονομίας του ιατρικού
επαγγέλματος. 

Ο Παγκύπριος Ιατρικός Σύλλογος εξέφρασε
την βαθιά του συμπάθεια προς τον Τουρκικό Ια-
τρικό Σύλλογο για το πρόβλημα που αντιμετοπί-
ζει συνεπεία αυτού του καταστρατηγικού
διατάγματος που καταργεί την αυτονομία του. 

Θέση μας είναι ότι η Υγεία είναι θέμα που πρέ-
πει να ενώνει και όχι να χωρίζει τον λαό μιας
χώρας.

Όλο το κείμενο συμπαράστασης κατατέθηκε
και έχει συμπεριληφθεί στα πρακτικά της συνό-
δου. 

Η τουρκική αντιπροσωπεία εξέφρασε προς
την αντιπροσωπεία  του ΠΙΣ  τις ευχαριστίες της
για την συμπαράσταση του Παγκύπριου Ιατρικού
Συλλόγου. 

ΨΗΦΙΣΜΑ ΠΡΟΣ ΤΙΣ ΚΥΒΕΡΝΗΣΕΙΣ
ΣΥΡΙΑΣ ΚΑΙ ΜΠΑΧΡΕΪΝ

Η191η Σύνοδος του  WΜΑ υιοθέτησε επείγον
ψήφισμα ακολουθώντας το σοβαρό ενδια-

φέρον που εξέφρασαν τα μέλη του για τις διενέ-
ξεις στη Συρία και το Μπαχρέιν, όπου ιατροί
έχουν σκοτωθεί και τραυματισθεί κατά την διάρ-

κεια θεραπείας ασθενών. 
Vaccination: Σημειώνεται η σπουδαιότητα των

εμβολιασμών αλλά επίσης και το επικίνδυνο για
αδύνατους ασθενείς και ασθενείς με χρόνιες
παθήσεις, γι αυτό και ο Ιατρικός Σύλλογος Ιρ-
λανδίας απευθύνει εισήγηση για καθορισμό
προτεραιοτήτων.  

Η ευαισθησία WMA είναι δεδομένη και απο-
δεικνύεται μέσα από τις προσεγγίσεις του WMA
όπως π.χ στον Ιατρικό Σύλλογο της Τουρκίας,
Συρίας, Μπαχρέιν, σε θέματα ιατρικής ηθικής,
βίας κλπ.

Για καλύτερη γνώση των προβλημάτων καλό
θα είναι να ενημερώνεται το WMA με γραπτές
πληροφορίες έγκαιρα πριν από τις συνεδριά-
σεις.

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ

Ηκαθορισμένη εισφορά των χωρών - μελών
είναι με βάση τον αριθμό των εγγεγραμμέ-

νων ιατρών κάθε χώρας, χωρισμένες σε Α,Β,Γ,Δ
κατηγορίες με αντίστοιχη εισφορά 0.40, 090,
1.50, 2.0 ευρώ Χ τα μέλη. 

Ο ταμίας παρουσίασε κατάλογο που υποδεί-
κνυε τις οφειλές κάθε μέλους που ανέρχονται
συνολικά σε αρκετές χιλιάδες  ευρώ. Η Κύπρος
στον κατάλογο φαίνεται με 0 υπόλοιπο.

Οσον αφορά τα στρατηγικά σχέδια ο WMA θα
ενημερώσει τα μέλη του με email για σχόλια. Ει-
σήγηση για εισαγωγή βραβείων του WMA
απερρίθφη με την δικαιολογία ότι υπάρχουν
αρκετά μειονεκτήματα. 

ΙΑΤΡΙΚΗ ΗΘΙΚΗ

Ηπροσφορά οργάνων από ηθικής πλευ-
ράς: 

Σημειώθηκε ότι τα πλεονεκτήματα της ιατρι-
κής επιστήμης, ειδικά σε ότι αφορά τις χειρουρ-
γικές τεχνικές, την ταυτοποίηση ιστών και
φαρμάκων, έχουν αυξήσει τις πιθανότητες επι-
τυχίας των μεταμοσχεύσεων ανθρωπίνων οργά-
νων και ιστών. Οι ιατρικοί σύλλογοι πρέπει να
υποστηρίζουν στο μέγιστο δυνατό την δωρεά
οργάνων και να διασφαλίζουν τα ψηλότερα επί-
πεδα από ηθικής πλευράς. Η πολιτική αυτή να
βασίζεται σε αρχές όπως ο αλτρουϊσμός, η αυ-
τονομία, η αγαθοεργία , η αμεροληψία και η νο-
μιμότητα.

Πρωτόκολλα δωρεάς οργάνων
από πτωματικούς δότες:

Ο WMA συνιστά στα μέλη του όπως ηθικά και

Ο Π.Ι.Σ για πρώτη φορά 

στο συνέδριο του Παγκόσμιου 

Ιατρικού Συλλόγου
(World Medical Association - WMA)

Συζητήθηκαν σημαντικά θέματα που αφορούν 
το λειτούργημα του ιατρού
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κοινωνικά προβλήματα που αναφύονται σε
σχέση με την δωρεά και μεταμόσχευση, πρέπει
να λυθούν όπου είναι δυνατόν.

Η διάγνωση του θανάτου πρέπει να γίνεται
σύμφωνα με τις Εθνικές κατευθυντήριες γραμ-
μές. Επίσης πρέπει να υπάρχει σαφής διαχωρι-
σμός μεταξύ της ιατρικής ομάδας θεραπείας και
της ομάδας μεταμοσχεύσεων.

Φυλακισμένοι και άλλοι:
Κατάδικοι και άλλοι που είναι κρατούμενοι σε

ιδρύματα πρέπει να δικαιούνται να δωρίζουν τα
όργανα τους μετά τον θάνατο τους, μόνο σε
εξαιρετικές περιπτώσεις όπου 

• Ο θάνατος τους επήλθε από φυσικά αίτια
• Τα όργανα να δωρίζονται σε συγγενείς πρώ-

του  και δεύτερου βαθμού συγγενείας και όχι σε
άτομα που έχουν συναισθηματική σχέση.

Σε χώρες όπου υπάρχει η θανατική ποινή οι
κατάδικοι δεν πρέπει να θεωρούνται δότες ορ-

γάνων.
Τα κριτήρια χορήγησης οργάνων να περιλαμ-

βάνουν 
• Επείγον και σοβαρότητα ιατρικής ανάγκης
• Χρόνος αναμονής
• Ηλικία
• Πιθανότητα επιτυχίας
• Όχι στη βάση δυσμενούς διάκρισης
• Όχι στην εμπορία οργάνων.

Εισηγήσεις - συστάσεις WMA:
Ο ιατρός πρέπει να διαφυλάσσει  την ανωνυ-

μία του δότη
Ο ιατρός πρέπει να εκτιμά τον θάνατο του

δότη χρησιμοποιώντας μεθόδους και μέσα της
σύγχρονης επιστήμης.

Ο ιατρός πρέπει να διαπιστώνει ότι ο δότης
δεν εξέφρασε άρνηση για δωρεά.

Δωρεά από ζώντες δότες :
Να εξετάζεται η δικαιολογημένη αναλογία με-

ταξύ κινδύνου για τον δότη και το οφέλημο για τον
λήπτη.

Να ασκείται σύμφωνα με τους κανόνες ηθικής
και δεοντολογίας και τα πρωτόκολλα.

Οι πληροφορίες να είναι με σαφήνεια και λεπτο-
μερείς χωρίς συναισθηματισμό και οικονομικά
ελατήρια.
Να υπάρχει διεθνής συνεργασία και συντονισμός
για λήψη οργάνων όσο το δυνατό συμβατών.

ΔΙΑΦΟΡΑ:
* Το επιστημονικό θέμα της επόμενης συνέλευ-
σης θα είναι Chronic non communicable dis-
eases  
* Εγιναν νέα μέλη κατόπιν αιτήσεων οι Ιατρι-
κοί Σύλλογοι της Sri Lanka και του Myanmar
Medical Association. 

Δρ. Ανδρέας Δημητρίου  
Δρ. Μάριος Φιλίππου
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Η
εφαρμογή του Γενικού Σχε-
δίου Υγείας, με τις βελτιώ-
σεις, τις εισηγήσεις και τις

απαιτήσεις των καιρών, η λειτουρ-
γία Ιατρικής Σχολής και η επιμόρ-
φωση των γιατρών, είναι οι
κυριότερες προσδοκίες του Παγκύ-
πριου Ιατρικού Συλλόγου, όπως τις
εκφράζει σε συνέντευξη που παρα-
χώρησε στον   «ΙΑΤΡΙΚΟ ΚΟΣΜΟ»
ο Δρ Μάριος Δ. Φιλίππου, Αντιπρό-
εδρος του Παγκύπριου Ιατρικού
Συλλόγου(ΠΙΣ), πρόεδρος του Ια-
τρικού Συμβουλίου και πρόεδρος
του Ιατρικού Συλλόγου Λεμεσού.

Στη συνέντευξη του ο δρ Μ. Φι-
λίπππου αναφέρεται στα επίπεδα
της ιατρικής στην Κύπρο τονίζον-
τας ότι  συγκρίνεται πολύ ευνοϊκά
με εκείνα των άλλων ευρωπαϊκών
χωρών, σκιαγραφεί τα προβλήματα
του ιατρικού κόσμου καθώς επίσης
αναφέρεται στην πλούσια, πολύ-
πλευρη δράση του Ιατρικού Συλλό-
γου Λεμεσού.  

- Γιατρέ, με την ιδιότητά σας ως
Αντιπρόεδρος του Παγκύπριου Ια-
τρικού Συλλόγου και Πρόεδρος του
Ιατρικού Συμβουλίου Κύπρου, θα
θέλαμε να μας ενημερώσετε για τα
κυριότερα προβλήματα που απα-
σχολούν σήμερα τον ιατρικό
κόσμο. Ίσως θα ήταν καλό να ξεκι-
νήσουμε από το Γενικό Σχέδιο
Υγείας.

- Ως Αντιπρόεδρος του ΠΙΣ – και
διανύω την τρίτη μου θητεία -  έχον-
τας μια συμμετοχή στα κοινά πέραν
των δεκαπέντε ετών  - και με την
ιδιότητά μου ως Πρόεδρος του Ια-
τρικού Συλλόγου Λεμεσού, θεωρώ
ότι το βασικότερο από τα προβλή-
ματα που αντιμετωπίζει σήμερα ο
ιατρικός κόσμος είναι η εφαρμογή
του Γενικού Σχεδίου Υγείας, για το
οποίο ο Παγκύπριος Ιατρικός Σύλ-
λογος από χρόνια τώρα είναι υπέρ-
μαχος, με την έννοια του να είναι
βασισμένο σε κυπριακά δεδομένα
και στα συμφέροντα του Κύπριου
ασθενή και με τις δομές, αν θέλετε,
από πλευράς ιατρικής που θα θέ-
λαμε ως ΠΙΣ. 

Δηλαδή, να λαμβάνει υπόψη την
κυπριακή πραγματικότητα, να απο-
τείνεται και να ενδιαφέρει όλους
τους ασθενείς της Κύπρου και
όλους τους κατοίκους της Κύπρου,
να μην αδικεί το ιατρικό επάγγελμα
και τους γιατρούς και, αφού μιλάμε
και για την αυτονόμηση των κρατι-
κών νοσηλευτηρίων, γιατί σε ένα τέ-
τοιο σχέδιο υγείας όλα τα

νοσηλευτήρια είτε κρατικά είτε ιδιω-
τικά θα προσφέρουν την ίδια εξυ-
πηρέτηση στον ασθενή, θα πρέπει
όλα αυτά τα νοσηλευτήρια να είναι
αυτονομημένα, με την έννοια εσό-
δων και εξόδων σε ένα καλό οικο-
νομικό και λογισμικό στάτους. 

Άρα, λοιπόν, μ’ αυτή την έννοια
δεν θέλουμε να αδικηθεί ο οποιοσ-
δήποτε λειτουργός των κρατικών
νοσηλευτηρίων σήμερα, αλλά μέσα
σε ένα λογικό διακανονισμό να
υπάρχουν αυτές οι παράμετροι. Θα
ήθελα να πω ότι τώρα λόγω της οι-
κονομικής κρίσης η εφαρμογή
αυτού του Σχεδίου δείχνει να απο-
μακρύνεται αλλά ο στόχος εφαρ-
μογής του παραμένει. Ο νυν
Υπουργός Οικονομικών  και ο
πρώην Πρόεδρος του ΟΑΥ , μας
έδωσε μια εισήγηση με μια άλλη
προοπτική και προσέγγιση, την
οποία αρχίσαμε να συζητούμε στα
συλλογικά μας όργανα, είτε σαν
ΠΙΣ είτε σαν τοπικοί  ιατρικοί σύλ-
λογοι, έτσι που σε μια δεύτερη παγ-
κύπρια συνάντηση που θα έχουμε,
να τεθεί υπόψη των μελών μας
αυτή η εισήγηση και οι σκέψεις του
νυν Υπουργού Οικονομικών, του κ.
Σαρλή ούτως ώστε να πάρουμε και
εμείς τις αποφάσεις μας πανω σ’
αυτή την εισήγηση. 

Άλλα θέματα που απασχολούν
τους συλλόγους μας είναι θέματα
δεοντολογίας που καμιά φορά πη-
γάζουν από την εξέλιξη της ιατρι-
κής και την οποία θα πρέπει να τη
διαμορφώνουμε ανάλογα με τις
εξελίξεις των καιρών.

ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ
ΣΕ ΕΥΡΩΠΑΪΚΟΥΣ
ΚΑΙ ΠΑΓΚΟΣΜΙΟΥΣ

ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥΣ
- Αν θέλετε να μιλήσουμε και για
την εκπροσώπηση του ΠΙΣ στα
ευρωπαϊκά φόρα. 
-Συμμετέχουμε σε όλες τις ευρω-
παϊκές εκδηλώσεις  και σε σχετι-
κούς οργανισμούς. Τελευταία
συμμετέχουμε και σε παγκόσμι-
ους ιατρικούς συλλόγους. Σε συ-
νάντηση που έγινε πρόσφατα
στην Πράγα συμμετείχε για
πρώτη φορά, ο ΠΙΣ  αντιπροσω-
πευόμενος από τον Πρόεδρο του
Ανδρέα Δημητρίου και τον υπο-
φαινόμενο.
- Ποια είναι η σημασία της συμμε-
τοχής σας;
- Η σημασία της συμμετοχής μας
ως ΠΙΣ στα διάφορα ευρωπαϊκά

φόρα είναι σημαντική γιατί εκτός
από τα τρέχοντα θέματα που συ-
ζητούνται, είναι και θέματα ενη-
μέρωσης δικής μας όσον αφορά
τις ευρωπαϊκές τοποθετήσεις τις
οποίες πρέπει να ακολουθούμε. 
Παραδείγματος χάριν, σε ό,τι έχει
σχέση με την εκπαίδευση των για-
τρών που στις μέρες μας είναι
επιτακτική.

ΠΛΟΥΣΙΑ Η ΔΡΑΣΗ
ΤΟΥ ΙΑΤΡΙΚΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ

ΛΕΜΕΣΟΥ
- Υπάρχουν εξειδικευμένα προ-

βλήματα σε κάθε Ιατρικό Σύλλογο,
π.χ. στη Λεμεσό υπάρχουν κάποια
ειδικά προβλήματα;

- Ο κάθε τοπικός σύλλογος είναι
ξεχωριστή οντότητα, συμμετέχει
στον Παγκύπριο με εκπροσώπους,
μπορεί να αντιμετωπίζουν κάποιες
ιδιαιτερότητες, περισσότερο κοινω-
νικού χαρακτήρα ή ακόμα και συν-
δικαλιστικού. 

Υπό την ιδιότητά μου ως Πρό-
εδρος του ΙΣΛ, να σας πω ότι ο ΙΣΛ
έχει μια μακρά ιστορία και από τα
πρακτικά που υπάρχουν φαίνεται

ότι ιδρύθηκε το 1953. Διατηρούμε
ιδιόκτητο οίκημα από το 1988 και
στα μητρώα μας είναι εγγεγραμ-
μένα περίπου 700 μέλη. Οι αξιωμα-
τούχοι του Ιατρικού Συμβουλίου
Λεμεσού εκλέγονται με σχετικές
διαδικασίες κάθε τρία χρόνια. Το
Συμβούλιο είναι επταμελές και
άλλα πέντε μέλη μας μετέχουν ως
εκπρόσωποι στο ΣΙΣ του ΠΙΣ. Επο-
μένως υπάρχει μια άμεση επικοινω-
νία με τον ΠΙΣ. 

- Να έρθουμε τώρα στους τομείς
με τους οποίους ασχολείστε 

- Είναι τρεις αυτοί οι τομείς. Δρα-
στηριοποιούμαστε στον επιστημο-
νικό τομέα, τον συνδικαλιστικό  και
τον κοινωνικό τομέα.

Από την πλευρά του επιστημονι-
κού τομέα έχουμε καθιερώσει κάθε

σελίδα 16 ιούνιος 2012

* Εφαρμογή του Γε.Σ.Υ. 

* Λειτουργία της Ιατρικής Σχολής 

* Επιμόρφωση των γιατρών

Συνέντευξη του Δρ ΜΑΡΙΟΥ Δ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ στον «ΙΑΤΡΙΚΟ ΚΟΣΜΟ»

Οι κυριότερες προσδοκίες μας: 
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δεύτερη Τετάρτη του μήνα να κά-
νουμε επιστημονικές συγκεντρώ-
σεις στο σύλλογο, όπου εκεί
συζητούμε διάφορα τρέχοντα θέ-
ματα της ιατρικής παρουσιάζοντας
διάφορα περιστατικά τα οποία
έχουν ιδιαίτερη σημασία, είτε από
τον κρατικό τομέα είτε από τον ιδιω-
τικό τομέα και χορηγούνται και εκεί
μονάδες συνεχιζόμενης ιατρικής
εκπαίδευσης. 

Έχουμε καθιερώσει εδώ και 33
χρόνια, φέτος διοργανώσαμε το
33ο διήμερο ιατρικό συνέδριο, το
οποίο ομολογουμένως έχει μια τρο-
μερή συμμετοχή και επιτυχία. Σ’
αυτό το συνέδριο λόγο έχουν για-
τροί από όλη την Κύπρο, γιατροί
από το εξωτερικό – Ελλάδα, Αγ-
γλία, Αμερική, Ισραήλ και από
άλλες χώρες. Έχουμε καθιερώσει,
σ’ αυτό το συνέδριο, να βρα-

βεύουμε μια ερευνητική εργασία, η
οποία γίνεται από Κύπριους για-
τρούς πάνω σε κυπριακά δεδο-
μένα.

* Επίσης, στον επιστημονικό
τομέα έχουμε καθιερώσει εδώ και
τέσσερα χρόνια, σε συνεργασία
του Ιατρικού Συλλόγου Λεμεσού με
τα Γυμνάσια και Λύκεια της Λεμε-
σού, ένα μαθητικό συνέδριο.

Σ΄αυτό το συνέδριο καλούμε
γιατρούς ομιλητές συνήθως από
την Ελλάδα με θέματα τα οποία
αφορούν κυρίως τους μαθητές μας
του Λυκείου ή άλλα σύγχρονα και
ενδιαφέροντα ιατρικά θέματα και
έτσι οι μαθητές μας σε ένα ολοή-
μερο συνέδριο συμμετέχουν και οι
ίδιοι και παίρνουν και πιστοποιητικά
συμμετοχής τα οποία μπορούν να
χρησιμοποιήσουν σαν επιπρόσθετο
προσόν όταν θα κάνουν τις αιτή-
σεις τους στα διάφορα Πανεπιστή-
μια, εντός και εκτός Κύπρου, για να
αποκτήσουν δικαίωμα εισδοχής. 

* Στον συνδικαλιστικό τομέα γί-
νεται μια προσπάθεια για τα ταμεία
της Λεμεσού να υπάρχει μια συμ-
φωνία, η οποία να αποβαίνει προς

όφελος των ασθενών -  όπως υπάρ-
χουν ταμεία όπως είναι η ΣΕΚ και η
ΠΕΟ -  και έχουμε και ηθικό δι-
καίωμα αλλά και υποχρέωση και
σαν γιατροί, έχοντας υπόψη μας ότι
δεν κάνουμε επάγγελμα αλλά λει-
τούργημα, να καλύψουμε και αυτές
τις περιπτώσεις της μερίδας των
ασθενών που δεν επωφελούνται
από αυτά. 

Πριν περίπου 25 χρόνια ο τότε
Πρόεδρος του ΙΣΛ ο Δρ Χριστόδου-
λος Μέσης είχε δημοσιεύσει την
απόφασή του συλλόγου για τη δη-
μιουργία ενός Ιατρικού Μουσείου.
Για διάφορους λόγους είχε καθυ-
στερήσει η εξεύρεση στέγης, ενώ
είχαμε μαζέψει αρκετά εκθέματα. Η
στέγη βρέθηκε τώρα επί δικής μου
προεδρίας στο Δήμο Πολεμιδιών,
όπου ο Δήμαρχος, ο κ. Γιώργος ο
Γεωργίου, μας είχε δώσει ένα οί-
κημα το οποίο διαμορφώθηκε στη
συνέχεια και αυτό το μήνα υπολο-
γίζουμε να κάνουμε και τα εγκαίνια
του μουσείου. 

* Στον κοινωνικό τομέα, μεταξύ
άλλων, έχουμε καθιερώσει εδώ και
αρκετά χρόνια το μνημόσυνο των
γιατρών της Λεμεσού και γίνεται
κάθε 18 του Οκτώβρη που είναι η
γιορτή του Αποστόλου Λουκά και
συμμετέχουν οι συγγενείς και αρ-
κετοί γιατροί από τη Λεμεσό. 

Ο ΡΟΛΟΣ ΤΟΥ ΙΑΤΡΙΚΟΥ
ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΚΥΠΡΟΥ
- Να πούμε και δυο λόγια για το

Ιατρικό Συμβούλιο Κύπρου;
- Το Ιατρικό Συμβούλιο Κύ-

πρου είναι υπεύθυνο για την εγ-
γραφή και την αναγνώριση των
προσόντων των γιατρών οι οποίοι
έρχονται στην Κύπρο για να ερ-
γαστούν. Σ΄αυτό το Συμβούλιο
συμμετείχα ως μέλος για 9 συνε-
χόμενα χρόνια και από τις 15/12
του 2011 είμαι ο Πρόεδρός του.
Το Συμβούλιο είναι επταμελές
διορίζεται από το Υπουργικό Συμ-
βούλιο κατόπιν εισήγησης του
Υπουργού Υγείας. Αποτελείται
από 4 ιδιώτες γιατρούς και 3 για-
τρούς του κυβερνητικού τομέα.
Επίσης στελεχώνεται με 2 λει-
τουργούς του Υπουργείου
Υγείας, την έφορο και την γραμ-
ματέα. Αυτό το συμβούλιο συνε-
δριάζει μία φορά τον μήνα ή και
έκτακτα αν παραστεί ανάγκη. Βα-
σική εργασία μας είναι η εγ-
γραφή γιατρών στο μητρώο
γιατρών Κύπρου και η κατα-
γραφή των προσόντων και ειδικο-
τήτων τους. 

Μια από τις άλλες μας δραστη-
ριότητες είναι ότι συμμετέχουμε

στη Σύνοδο της ΝΕΤ ΜC είναι τα
δικτυακά ιατρικά συμβούλια, τα
ευρωπαϊκά, που γίνεται 2 φορές
το χρόνο. Ήδη συμμετείχαμε τον
Απρίλιο 2012 στο Λονδίνο και
ασχοληθήκαμε με θέματα που
αναφέρονται στην ευρωπαϊκή
επαγγελματική κάρτα των για-
τρών η οποία θα καθιερωθεί από
του χρόνου. 

* Πέρα από αυτά ασχολούμα-
στε και με τη μόνιμη και προσω-
ρινή εγκατάσταση γιατρών από
τις χώρες της Ευρώπης. Φέτος
τον Σεπτέμβριο θα φιλοξενή-
σουμε στην Κύπρο τη Σύνοδο
των Ιατρικών Συμβουλίων της Ευ-
ρώπης, μέσα στα πλαίσια της ευ-
ρωπαϊκής μας προεδρίας.

Φέτος, επίσης, ιδρύθηκε και
το Συμβούλιο Ιατρικής Εκπαίδευ-
σης, στο οποίο συμμετέχει ο Πρό-
εδρος του Ιατρικού Συμβουλίου
Κύπρου, ως μέλος και μεταξύ
άλλων το συμβούλιο αυτό θα
ασχολείται με τα θέματα εκπαί-
δευσης των ειδικευομένων για-
τρών. 

- Τέλος θα ήθελα να στείλετε το
δικό σας μήνυμα για τις προσδο-
κίες σας για το μέλλον.

- Η Κύπρος έχει πολύ καλούς
επιστήμονες στον τομέα μας είτε
εντός είτε εκτός της Κύπρου. Η
προσδοκία μας είναι η λειτουργία
της Ιατρικής Σχολής, η στελέ-
χωση της με ικανούς γιατρούς, οι
οποίοι βρίσκονται εντός ή εκτός
Κύπρου, πάντα προς όφελος της
κυπριακής κοινωνίας. 

Αυτό που από χρόνια θέλουμε
είναι η εφαρμογή του Σχεδίου
Υγείας. Όχι ενός σχεδίου υγείας,
αλλά ΤΟΥ Σχεδίου Υγείας, αυτό
το οποίο συζητούμε με τις βελτιώ-
σεις, τις εισηγήσεις και τις απαι-
τήσεις των καιρών, γιατί
αντιλαμβάνεστε ότι σήμερα το
υφιστάμενο σχέδιο υγείας, που
τείνει να είναι κρατικό αφού ένα
μεγάλο ποσοστό των Κυπρίων
οδηγούνται στα νοσοκομεία για
τους γνωστούς λόγους, έχει ήδη
καταρρεύσει. Άρα η εφαρμογή
του Σχεδίου Υγείας είναι εκ των
ων ουκ άνευ.

Σχέδιο Υγείας, λοιπόν, Ιατρική
Σχολή, η επιμόρφωση των για-
τρών μας, οι κυριότερες προσδο-
κίες μας. 

Το Υπουργείο Υγείας θα πρέπει
να δίνει υποτροφίες σε γιατρούς,
είτε είναι κρατικοί λειτουργοί είτε
ιδιώτες, γιατί μέσω αυτών των
υποτροφιών ανεβαίνει το επίπεδο
της προσφερόμενης ιατρικής
στην Κύπρο.

σελίδα 17ιούνιος 2012

* Εφαρμογή του Γε.Σ.Υ. 

* Λειτουργία της Ιατρικής Σχολής 

* Επιμόρφωση των γιατρών

Συνέντευξη του Δρ ΜΑΡΙΟΥ Δ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ στον «ΙΑΤΡΙΚΟ ΚΟΣΜΟ»

Οι κυριότερες προσδοκίες μας: 
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σελίδα 18 ιούνιος 2012

Μέσα στις νέες συνθήκες που διαμορφώθηκαν στην άσκηση του επαγγέλματος

Αναγκαίος ο επαναπροσδιορισμός

της φυσιογνωμίας και του ρόλου του Οδοντίατρου

Η
Οδοντιατρική σήμερα, όπως

συμβαίνει και σε όλα τα

πεδία της Ιατρικής εν γένει,

εξελίσσεται και προοδεύει με ρυθ-

μούς ασύλληπτους εν σχέσει με το

παρελθόν.

Οι καινοτομίες  στην τεχνολογία,

οι νέες δυνατότητες που παρέχει η

επικοινωνία, η παγκοσμιοποίηση, η

Ευρωπαϊκή ολοκλήρωση και η παν-

σπερμία πολιτισμών μέσα στα γεω-

γραφικά της όρια, η ελεύθερη

διακίνηση αγαθών, προσώπων, κε-

φαλαίου και υπηρεσιών των επαγ-

γελματιών υγείας αλλά και των

ίδιων των ασθενών, η αναζήτηση

εργασίας και περίθαλψη έξω από

τα σύνορα της χώρας καταγωγής,

οι Ευρωπαϊκές Οδηγίες και η ενσω-

μάτωσή τους στις Εθνικές Νομοθε-

σίες, ο ανταγωνισμός και η

αναβάθμιση της ποιότητας των

υπηρεσιών υγείας που παρέχονται

στον πολίτη, η αυξανόμενη κοινω-

νική πολυμορφία η οικονομική

κρίση και οι οικονομικές ανισότη-

τες, ο καθορισμός προδιαγραφών

για την προστασία και ασφάλεια

των ασθενών, οι επιπτώσεις ενός

γηράσκοντος ευρωπαϊκού πληθυ-

σμού, τα ασφαλιστικά ταμεία και οι

ανεπαρκείς ασφαλιστικές καλύ-

ψεις: όλα αυτά είναι που έχουν δια-

μορφώσει νέες συνθήκες στην

άσκηση του επαγγέλματος (και όχι

μόνο) μέσα σε ένα εξαιρετικά αντα-

γωνιστικό περιβάλλον.

Στην πραγματικότητα υπαγόρευ-

σαν μια επιτακτική ανάγκη επανα-

προσδιορισμού της φυσιογνωμίας

και του ρόλου του Οδοντίατρου

όπως και όλων των ιατρών φυσικά.

Οι εξελίξεις λοιπόν που επηρεά-

ζουν την άσκησή μας και που εκπο-

ρεύονται από ολοένα και

μεγαλύτερο αριθμό αποφάσεων

και πρωτοβουλιών των Ευρωπαϊ-

κών Οργανώσεων είναι κυριολε-

κτικά ραγδαίες.

Για τη δική μας προστασία και για

την προστασία του Ιατρικού κλάδου

γενικά, σήμερα περισσότερο παρά

ποτέ, πρέπει να είμαστε σε τέτοιο

βαθμό ενήμεροι ώστε όχι μόνο να

είμαστε σε θέση να τις παρακολου-

θούμε αλλά και να τις προλαβαί-

νουμε και να βρισκόμαστε ένα

βήμα μπροστά ώστε να μπορούμε

να περιφρουρήσουμε το παρόν και

το μέλλον του επαγγέλματός μας

και βέβαια να ανταποκριθούμε στις

απαιτήσεις των καιρών.

Κλείνοντας, σας μεταφέρω τις θερ-

μές μου ευχές για υγεία, δημιουρ-

γία και ελευθερία.

Του Δρ ΡΟΔΟΥ 

ΗΡΟΔΟΤΟΥ

Προέδρου του Παγκύπριου 

Οδοντιατρικού Συλλόγου 

Μεγάλη προσέλευση σε Ημερίδα που οργάνωσε ο Ιατρικός Σύλλογος Λεμεσού

σε συνεργασία με την Αγγειοχειρουργική και  Ενδαγγειακή Εταιρεία Κύπρου

Η
μερίδα με θέμα «Σύγχρο-

νες  διαγνωστικές και Θε-

ραπευτικές προσεγγίσεις

στην εν τω βάθει φλεβική θρόμ-

βωση» , οργάνωσε στο ΞΕΝΟΔΟ-

ΧΕΊΟ Κούριο Λεμεσού, ο Ιατρικός

Σύλλογος Λεμεσού σε συνεργα-

σία με την Αγγειοχειρουργική και

Ενδαγγειακή Εταιρεία Κύπρου.     

Η ημερίδα περιλάμβανε τις ακό-

λουθες πέντε διαλέξεις:

1. Εισαγωγή στην εν τω βάθει

φλεβική θρόμβωση. (Δρ Ν. Αγ-

γελίδης)

2. Ανατομία και παθοφυσιο-

λογία της εν τω βάθει φλεβικής

θρόμβωσης (Δρ Λ. Χατζημι-

χαήλ).

3. Σύγχρονες διαγνωστικές

μέθοδοι της εν τω βάθει φλεβι-

κής θρόμβωσης (Δρ Γ. Χριστο-

φόρου).

4. Σύγχρονες τάσεις στη φαρ-

μακευτική θεραπεία της εν τω

βάθει φλεβικής θρόμβωσης (Δρ

Ν. Ζαμπάς).

5. Σύγχρονες επεμβατικές

μέθοδοι αντιμετώπισης της εν τω

βάθει φλεβικής θρόμβωσης (Δε

Σ. Παπάς).

Συντονιστής ήταν ο Πρόεδρος

της Αγγειοχειρουργικής και Εν-

δαγγειακής Χειρουργικής  Εται-

ρείας Κύπρου Δρ Ν. Αγγελίδης

ο οποίος στην εισαγωγική του

ομιλία επεξήγησε τους λόγους

που επέβαλαν την αναβάθμιση

της Αγγειολογικής Εταιρείας Κύ-

πρου η οποία ιδρύθηκε το 1979,

σε Αγγειοχειρουργική και Εν-

δαγγειακή Χειρουργική  Εταιρεία

Κύπρου. «Η αναβάθμιση αυτή,

είπε, κρίθηκε αναγκαία επειδή η

αναγνώριση στην  Κύπρο της

Αγγειοχειρουργικής ειδικότητας

έχει ήδη δημιουργήσει ένα αξιό-

λογο πυρήνα Αγγειοχειρουργών

και παράλληλα έχει διαμορφώ-

σει προβλήματα τα οποία χρή-

ζουν ειδικής αντιμετώπισης.»

Κατά την Ημερίδα έγινε τονί-

στηκε ότι  τα νέα φάρμακα τα

οποία κυκλοφορούν σήμερα

απλοποιούν  και βελτιώνουν τη

θεραπευτική αγωγή της εν τω

βάθει φλεβικής θρόμβωσης,

και αναλύθηκαν νέες μέθοδοι

ενδαγγειακής αντιμετώπισης, οι

οποίες συμβάλλουν στη μείωση

του μεταθρομβωτικού συνδρό-

μου και την εξασφάλιση μιας

καλύτερης ποιότητας ζωής. 

Σε ότι αφορά την επιλογή του

θέματος της Ημερίδας ο Δρ Αγ-

γελίδης είπε «ότι το θέμα της

φλεβικής θρόμβωσης είναι

πάντα επίκαιρο και άπτεται

όλων των ειδικοτήτων» , γεγο-

νός που διαφάνηκε αφ’ ενός

από την μεγάλη προσέλευση

γιατρών και αφ’ ετέρου την

εκτεταμένη συζήτηση που ακο-

λούθησε το πέρας των διαλέ-

ξεων. 

Η Ημερίδα ολοκληρώθηκε με

δείπνο το οποίο παραχώρησε η

Εταιρεία Glaxo-Smithkline, στο

ξενοδοχείο Κούριο. 

Σύγχρονες διαγνωστικές και θεραπευτικές

προσεγγίσεις της φλεβικής θρόμβωσης
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σελίδα 20 ιούνιος 2012

Εκστρατεία από την Δερματολογική και Αφροδισιολογική Εταιρεία Κύπρου

Ε
κστρατεία διάγνωσης

και πρόληψης του κα-

κοήθους μελανώματος

και γενικότερα του καρκίνου

του δέρματος με τίτλο  “Ευρω-

μελάνωμα 2012”, διοργάνωσε

τον Μάϊο, η Δερματολογική

και Αφροδισιολογική Εταιρεία

Κύπρου. 

Η εκστρατεία διοργανώνεται

κάθε χρόνο σε όλες τις Ευρω-

παϊκές χώρες την πρώτη εβδο-

μάδα Μαϊου, και έχει ως

απώτερο στόχο την επιμόρ-

φωση του κοινού για την πρό-

ληψη και την έγκαιρη

διάγνωση του κακοήθους με-

λανώματος. 

Η φετινή εκστρατεία, με

σήμα κατατεθέν την μπανάνα,

στην οποία κανείς μπορεί να

εντοπίσει συμβολικά τα διά-

φορα στάδια και μορφές εξέ-

λιξης των σπίλων, είχε σκοπό

να προσελκύσει το ενδιαφέ-

ρον του κοινού και να παρο-

τρύνει τον καθένα από εμάς

να ψάξει, να παρατηρήσει και

να ενδιαφερθεί για τους σπί-

λους που εντοπίζει στο δέρμα

του.

Σκοπός της φετινής καμπά-

νιας στην Κύπρο ήταν  η ευαι-

σθητοποίηση του κοινού μέσα

από ενημερωτικές εκδηλώσεις

που πραγματοποιήθηκαν το

Σάββατο 5 Μαϊου στο The Mall

of Cyprus στη Λευκωσία και

στο MyMall στη Λεμεσό.

Όπως κάθε χρόνο οι Κύπριοι

δερματολόγοι εξέτασαν δω-

ρεάν ασθενείς για πιθανό

μελάνωμα κατόπιν ραντεβού

την  Δευτέρα 7 Μαϊου, επιδει-

κνύοντας έτσι έμπρακτα το

ενδιαφέρον τους στην πρό-

ληψη του μελανώματος και

του καρκίνου του δέρματος.

Ο Πρόεδρος της ΔΑΕΚ κ.

Ανδρέας Παλλούρας μαζί με

εκπροσώπους της ΔΑΕΚ δή-

λωσαν σε δημοσιογραφική

διάσκεψη ότι τα τελευταία χρό-

νια, έχει καταγραφεί μία ση-

μαντική αύξηση στη διάγνωση

νέων κρουσμάτων, με το μελά-

νωμα να αποτελεί άμεσο κίν-

δυνο ακόμη και για την ίδια τη

ζωή. Κύριες αιτίες του φαινο-

μένου και της μεγάλης αύξη-

σης που παρατηρείται, είναι η

υπέρμετρη έκθεση στην

ηλιακή ακτινοβολία και οι πε-

ριβαλλοντικές μεταβολές που

έχουν κάνει το κακοήθες με-

λάνωμα ως ένα από τα ταχύ-

τερα εξαπλωνόμενα κακοήθη

νεοπλάσματα στον άνθρωπο.

Παρ’ όλα αυτά, όπως τονί-

στηκε, η επιμόρφωση και συ-

νεπώς η ικανότητα για

έγκαιρη ανίχνευση του μελα-

νώματος μπορούν να συμβά-

λουν στην σωστή πρόληψη της

νόσου. 

Μέσα από μια εκτενή ανα-

φορά στα διάφορα είδη καρκί-

νου του δέρματος και στις

μεθόδους ανίχνευσης του, οι

εκπρόσωποι της ΔΑΕΚ κατέ-

στησαν σαφές ότι το μελά-

νωμα μπορεί να εντοπιστεί με

γυμνό μάτι, κάτι το οποίο θα

πρέπει να ενθαρρύνει τους

ασθενείς να παρατηρούν τα-

κτικά το δέρμα τους και να

συμβουλεύονται το δερματο-

λόγο τους με σκοπό την έγ-

καιρη διάγνωση. 

Επιπλέον, ανέφεραν, είναι

εξαιρετικά σημαντικό να γίνε-

ται συχνά αυτοεξέταση του

δέρματος, ενώ η λήψη μέτρων

προστασίας από τον ήλιο είναι

απαραίτητη. Τέλος, ιδιαίτερη

έμφαση δόθηκε στην σημασία

της προστασίας του δέρματος

των παιδιών, καθώς τα ηλιακά

εγκαύματα στην ηλικία αυτή

αποτελούν προδιαθετικό παρά-

γοντα για την μελλοντική ανά-

πτυξη καρκίνου του δέρματος. 

Το Ευρωμελάνωμα αποτελεί

πλέον μια πανευρωπαϊκή υπό-

θεση, της οποίας ο αντίκτυπος

αυξάνεται χρόνο με τον χρόνο

χάρη στην συστηματική και

αφιλοκερδή συμβολή των δερ-

ματολόγων και τον υπόλοιπων

εμπλεκόμενων φορέων. 

* Το Ευρωμελάνωμα 2012

στην Κύπρο τέθηκε υπό την αι-

γίδα της Δερματολογικής και

Αφροδισιολογικής Εταιρείας Κύ-

πρου και της αντίστοιχης Ευρω-

παϊκής (European Academy of

Dermatology and Veneorology).

Χορηγός της ενέργειας είναι η

AVENE EAU THERMALE.

ΕυρωμελάνωμαΕυρωμελάνωμα

20122012
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σελίδα 22 ιούνιος 2012

Από την Καρδιολογική Εταιρεία Κύπρου

Έ
να από τα σημαντικότερα διεθνή συνέ-

δρια επεμβατικής καρδιολογίας  διορ-

γάνωσε τον Μάϊο στην Κύπρο η

Καρδολογική Εταιρεία Κύπρου. Πρόκειται για

το Μεσογειακό Συνέδριο Διακαθετηριακών

Θεραπειών Καρδιαγγειακών Νοσημάτων

(TCT Mediterranean),  με τη συμμετοχή δια-

κεκριμένων επιστημόνων.

Το συνέδριο το οποίο ήταν διήμερο, απα-

σχόλησαν οι  τεχνολογικές καινοτομίες στο

χώρο της επεμβατικής καρδιολογίας,  δίνον-

τας την ευκαιρία σε διάσημους καρδιολόγους

από όλο τον κόσμο να μεταφέρουν τις γνώ-

σεις και την εμπειρία τους στον τομέα.

Στο συνέδριο συμμετείχαν  επιστήμονες

από την Ευρώπη, τις Ηνωμένες Πολιτείες,

χώρες της Μέσης Ανατολής και της Βόρειας

Αφρικής, καθώς και την Ινδία.

Σε δηλώσεις του μετά την εναρκτήρια τε-

λετή, στην παρουσία του Προέδρου της Δη-

μοκρατίας Δημήτρη Χριστόφια, ο Πρόεδρος

της Καρδιολογικής Εταιρείας Κύπρου Πανα-

γιώτης Αβρααμίδης ανέφερε πως είναι με-

γάλη τιμή η επιλογή της Κύπρου για τη

διεξαγωγή του συνεδρίου, το οποίο αποτελεί

μέρος του μεγαλύτερου Παγκόσμιου Συνε-

δρίου για την Επεμβατική Καρδιολογία που

πραγματοποιείται κάθε φθινόπωρο στις ΗΠΑ.

''Είναι πολύ σημαντικό γιατί φέρνει στην

Κύπρο καρδιολόγους, καθηγητές ειδικούς

από όλο τον κόσμο, την Αμερική, την Ευρώπη,

τη Μέση Ανατολή, τη Βόρειο Αφρική, την

Ινδία και έχουμε την ευκαιρία να ανταλλά-

ξουμε ιδέες και γνώσεις πάνω σε αυτό το

θέμα'', είπε ο κ. Αβρααμίδης, προσθέτοντας

ότι οι νέες μέθοδοι, που άρχισαν να εφαρμό-

ζονται και στην Κύπρο, επιτρέπουν την πραγ-

ματοποίηση επεμβάσεων, χωρίς να χρειάζεται

να γίνει κανονική ανοικτή εγχείρηση.

Στο πλαίσιο του συνεδρίου έγιναν ζωντανές

συνδέσεις και παρακολούθηση καρδιολογι-

κών επεμβάσεων στο Νοσοκομείο Λεμεσού,

σε νοσοκομείο στο Ισραήλ και στην Ινδία.

Στο χώρο του συνεδρίου πραγματοποιείται

επίσης έκθεση των νέων τεχνολογιών που

προτείνονται στο χώρο της επεμβατικής καρ-

διολογίας.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: ΤΟ ΣΥΣΤΗΜΑ ΥΓΕΙΑΣ

ΝΑ ΠΡΟΩΘΕΙ ΤΗΝ ΠΡΟΛΗΨΗ

Το συνέδριο χαιρέτισε ο Πρόεδρος της Δη-

μοκρατίας, Δημήτρης Χριστόφιας.

Η πολιτική της Κυβέρνησης στον τομέα της

υγείας προνοεί για ένα σύστημα υγείας που

ξεπερνά τα όρια της περίθαλψης, με το να επι-

διώκει ενεργά την προώθηση της υγείας και

την πρόληψη των ασθενειών, δήλωσε ο Πρό-

εδρος της Δημοκρατίας Δημήτρης Χριστό-

φιας, προσθέτοντας ότι το σύστημα υγείας

επενδύει επίσης σε νέες τεχνολογίες και και-

νοτόμα εργαλεία τα οποία αναμένεται να βελ-

τιώσουν την ποιότητα του συστήματος και την

αποτελεσματικότητά του. 

Ο Πρόεδρος είπε ότι δίνεται, επίσης, έμ-

φαση στην «αποτελεσματική και αποδοτική

χρήση των πόρων, κάτι που θεωρείται ύψι-

στης σημασίας στις παρούσες συνθήκες της

παγκόσμιας οικονομικής κρίσης». 

ο Πρόεδρος σημείωσε ότι «κατά τη διάρ-

κεια των τελευταίων λίγων χρόνων η αύξηση

των αναγκών για ιατροφαρμακευτική περί-

θαλψη ήταν πολύ μεγάλη» ενώ σημείωσε πως

«τα συστήματα περίθαλψης βρίσκονται κάτω

από συνεχείς πιέσεις εξαιτίας της γήρανσης

των πληθυσμών, των αυξανόμενων περιστα-

τικών χρόνιων νοσημάτων και των αναβαθμι-

σμένων δημοσίων και πολιτικών προσδοκιών

για το τι πρέπει να προσφέρουν τα συστήματα

υγείας». 

Συνέχισε  λέγοντας ότι «η παρούσα διεθνής

οικονομική κρίση ασκεί πρόσθετη επίδραση

στους κρατικούς προϋπολογισμούς για την

υγεία και επηρεάζει την αξιοπιστία των συστη-

μάτων ιατρικής περίθαλψης». 

Aναμφίβολα, είπε ο Πρόεδρος, «υπάρχει

ανάγκη επαναξιολόγησης των μεθόδων που

μπορούν να βελτιώσουν την παροχή υπηρε-

σιών υγείας και ανάγκη να επιτύχουμε αποτε-

λέσματα με έναν πιο δίκαιο και αξιόπιστο

τρόπο». 

Η Κύπρος έχει αναπτύξει με επιτυχία ένα

πολύ υψηλό επίπεδο εμπειρογνωμοσύνης

στον τομέα της επεμβατικής καρδιολογίας και

αγγειακής ιατρικής, κάτι που επετεύχθη χάρη

στην άριστη συνεργασία μεταξύ του ιδιωτικού

και του δημόσιου τομέα, η οποία επέτρεψε

στους ιατρικούς θεσμούς να προσφέρουν

ένα ευρύ φάσμα υπηρεσιών τόσο στους Κύ-

πριους ασθενείς όσο και σε ασθενείς από το

εξωτερικό, είπε ο Πρόεδρος Χριστόφιας.

Το έργο της Καρδιολογικής

Εταιρείας Κύπρου 2010-2012

Σ
ε επιστολή  του προς τα μέλη της Καρδιολογι-

κής Εταιρείας Κύπρου, ο πρόεδρος της Δρ Πα-

ναγιώτης Αβρααμίδης, σημειώνει τα ακόλουθα

για το έργο το οποίο έχει επιτελεσθεί από το απερχό-

μενο συμβούλιο της ΚΕΚ. 

Επισυνάπτεται σχετικά το τελευταίο ενημερωτικό

δελτίο της εταιρίας.

Από τα πιο σημαντικά επιτεύγματα ήταν η ιστορική

ίδρυση του ‘Cyprus-Greece International Chapter

of the American College of Cardiology’. Αυτή η συ-

νένωση δυνάμεων μεταξύ των καρδιολογικών εται-

ριών Κύπρου, Ελλάδας και Αμερικής έχει επιτευχτεί

μετά από πολύμηνη διαπραγμάτευση και θα έχει

πολλά ωφελήματα για τον Κύπριο καρδιολόγο, ιδι-

αίτερα στο πεδίο της εκπαίδευσης.

Ένα άλλο κορυφαίο επίτευγμα της εταιρίας μας

ήταν η διοργάνωση του πιο σπουδαίου καρδιολογι-

κού συνεδρίου που έχει γίνει ποτέ στο τόπο μας, του

TCT Mediterranean. Είναι ένα παγκόσμιας εμβέ-

λειας συνέδριο επεμβατικής καρδιολογίας το οποίο

διοργανώθηκε από την εταιρία μας με συνδιοργα-

νωτη το Cardiovascular Research Foundation της

Αμερικής.

Αυτό το συνέδριο ήθελαν να το διοργανώσουν η

Ιταλία, Ελλάδα, Τουρκία και άλλοι. Η μικρή Κύπρος

κατάφερε να το πάρει μετά από σκληρές διαβουλεύ-

σεις διάρκειας ενός έτους! Έλαβε χώρα το Μάιο του

2012 με τεραστία επιτυχία και έβαλε στον παγκόσμιο

χάρτη της επεμβατικής καρδιολογίας τη μικρή

Κύπρο. Σημειώνουμε ότι έγιναν για πρώτη φορά στη

Κύπρο ζωντανές αναμεταδώσεις καρδιολογικών

επεμβάσεων από διάφορα νοσοκομεία του εξωτερι-

κού στο χώρο του συνεδρίου στη Λεμεσό. Δυο από

αυτά ήταν από καρδιολογικές κλινικές της Κύπρου

στο οποίο επιβεβαιώσαμε το πολύ ψηλό επίπεδο της

καρδιολογίας του τόπου μας (Γενικό Νοσοκομείο Λε-

μεσού και Αμερικανικό Καρδιολογικό Ινστιτούτο).

Επισυνάπτεται το σχετικό πρόγραμμα.

Μεγάλη επιτυχία για την Κύπρο 

η διοργάνωση του συνεδρίου 

TCT Mediterranean
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Ενημέρωση για το έργο του Δ.Σ. της ΠΕΚ

σελίδα 24 ιούνιος 2012

Τ
ο Διοικητικό Συμβούλιο της Παιδιατρικής

Εταιρείας Κύπρου (ΠΕΚ) αποφάσισε την κα-

θιέρωση διμηνιαίου ενημερωτικού δελτίου

για γνωστοποίηση του έργου του ΔΣ της ΠΕΚ και

για πληροφόρηση των μελών μας  για διάφορα

επίκαιρα ζητήματα που προκύπτουν.  Από το Ενη-

μερωτικό Δελτίο παραθέτουμε σχετικό απόσπα-

σμα: 

Μετά από πρόσφατη συνάντηση με γονείς παι-

διού που έχει διαγνωσθεί με ρετινοβλάστωμα,

στην ηλικία των 3 χρόνων, ήρθε στο προσκήνιο το

γεγονός ότι πολλοί από εμάς πιθανώς λόγω «έλ-

λειψης χρόνου» κατά την κλινική εξέταση ξε-

χνούμε και δεν συμπληρώνουμε τις εξετάσεις

ρουτίνας στο βιβλιάριο υγείας. Θα θέλαμε να ευαι-

σθητοποιήσουμε όλα μας τα μέλη, ούτως ώστε να

ξεκινήσουν να συμπληρώνουν το βιβλιάριο υγείας

επιμελώς. Τέτοια πρακτική μπορεί να οδηγήσει σε

μείωση παραλείψεων στην άσκηση του επαγγέλ-

ματος μας.

Με αφορμή αυτό το περιστατικό το ΔΣ της ΠΕΚ

έχει ξεκινήσει εκστρατεία ευαισθητοποίησης των

παιδιάτρων με τίτλο: «ΒΛΕΠΕ ΚΟΚΚΙΝΟ», για την

αναγκαιότητα της εξέτασης του αντανακλαστικού

του βυθού (red reflex), σε μια προσπάθεια άμεσης

παρέμβασης το νωρίτερο δυνατό.

Στα πλαίσια της εκστρατείας:

• Θα διοργανωθεί εργαστήρι στο επόμενο Παγ-

κύπριο Συνέδριο με σκοπό την ενημέρωση και

εξάσκηση των παιδιάτρων που το επιθυμούν, στη

σωστή χρήση του οφθαλμοσκοπίου.

• Θα τυπωθούν αφίσες για την ευαισθητοποί-

ηση των γονιών οι οποίες θα μπορούν να αναρτη-

θούν στους χώρους αναμονής των ιατρείων μας.  

• Θα ετοιμαστεί ενημερωτικό βιβλιαράκι για δια-

νομή στους γονείς, με σκοπό την ενημέρωση τους

για οφθαλμολογικά προβλήματα που αφορούν τα

παιδιά.

Θα γίνει προσπάθεια συνεργασίας με την

Οφθαλμολογική Εταιρεία Κύπρου για καλύτερο

συντονισμό και συνεργασία στα πλαίσια της πρό-

ληψης οφθαλμολογικών παθήσεων  των παιδιών.

ΠΑΙΔΙΑΤΡΙΚΟ ΛΟΓΙΣΜΙΚΟ

Το ΔΣ  ενημερώνει τα μέλη της ΠΕΚ  ότι

υπάρχει η πρόθεση να αγοραστεί ολοκλη-

ρωμένο παιδιατρικό λογισμικό από την ΠΕΚ,

που θα παρέχεται δωρεάν στα οικονομικά τα-

κτοποιημένα μέλη. Όσοι από τα μέλη θα το χρη-

σιμοποιούν, θα  είναι υποχρεωμένα στην

καταβολή ετήσιου τέλους για σκοπούς συντή-

ρησης (maintenance) που δε θα υπερβαίνει τα

€150.  Πρέπει να δούμε αν υπάρχει ενδιαφέ-

ρον από τους συναδέλφους πριν προχωρή-

σουμε στην αγορά του, γι’ αυτό παρακαλούμε

επικοινωνήστε και ενημερώστε μας όσοι από

εσάς ενδιαφέρεστε. 

ΑΛΛΕΣ ΔΡΑΣΤΗΡΙΟΤΗΤΕΣ

ΚΑΙ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ ΤΟΥ Δ.Σ. ΤΗΣ ΠΕΚ

* Η ΠΕΚ θα καθιερώσει ένα καινούργιο ετήσιο

θεσμό, την Ημερίδα Παιδιατρικής Υποειδικότη-

τας. Σας ενημερώνουμε προκαταρτικά για την 1η

διοργάνωση στα πλαίσια αυτού του θεσμού, την

Ημερίδα Παιδοορθοπαιδικής που διοργανωνει η

Παιδιατρική Εταιρεία Κύπρου στο Ξενοδοχείο

Palm Beach, στη Λάρνακα στις 23/6/2012, Σαβ-

βάτο στις 5.30μμ.

Οι ομιλητές μας θα είναι ο Δρ.Δημητρης Πα-

σπαράκης και ο Δρ. Κώστας Πιστεύος, παιδοορ-

θοπαιδικοί στο Νοσοκομείο Παίδων  «Παναγιώτη

& Αγλαΐας Κυριακού» στην Αθήνα. Θα ακολουθη-

σει δεξίωση. Οι προσκλήσεις θα σας σταλούν αρ-

γότερα.

* Στα πλαίσια της διοργάνωσης του επόμενου

Παιδιατρικού Συνεδρίου της ΠΕΚ τον Νοέμβρη

2012 θα θέλαμε να ζητήσουμε απο τα μέλη μας

που έχουν δικές τους δημοσιεύσεις σε περιοδικά

από 2010-2012, να επικοινωνήσουν με τη γραμ-

ματέα για να γίνει προσπάθεια προβολής του

έργου τους. Από τις δημοσιεύσεις που θα κατατε-

θούν, 3 θα επιλεγούν  από την οργανωτική επι-

τροπή για να παρουσιαστούν στο συνέδριο ως

ελεύθερες ανακοινώσεις και οι υπόλοιπες θα

αξιοποιηθούν ως αναρτημένες ανακοινώσεις

(poster). Υπάρχει σκέψη να υπάρξουν βραβεύσεις

για αυτές τις εργασίες. Η προθεσμία υποβολής

των εργασιών σας είναι μέχρι το τέλος Ιουνίου.

* Η ΠΕΚ μετά από το κάλεσμα της Ελληνικής

Παιδιατρικής Εταιρείας θα συμβάλει στη δημιουρ-

γία ανδριάντα προς τιμή του τ. καθηγητή Ματσα-

νιώτη με το ποσόν των 1000 ευρώ.

* Έχουν προγραμματιστεί συναντήσεις με τον

Υπουργό Υγείας και με τον Παγκύπριο Ιατρικό

Σύλλογο για να θέσουμε τα προβλήματα μας και

να καταθέσουμε τις απόψεις μας σε θέματα που

μας αφορούν ως επαγγελματική ομάδα. Θα λά-

βετε ενημέρωση για αυτά στο επόμενο ενημερω-

τικό δελτίο.

* Με πρωτοβουλία της GSK και σε συνεργασία

με την Πνευμονολογική Εταιρεία Κύπρου και την

ΠΕΚ θα διοργανώθει «Εβδομάδα Άσθματος» με

την ευκαιρία της Παγκόσμιας Ημέρας Άσθματος,

με σύνθημα «Όσο αναπνέω, ελπίζω» από τις

2/5/2012-8/5/2012. Θα λάβετε σύντομα αναλυ-

τικό πρόγραμμα. 

* 1ο Βαλκανικό Συμπόσιο Παιδοπνευμονολο-

γίας στη Σόφια, (Βουλγαρία) 18-20/10/2012. Επί-

σημη γλώσσα συμποσίου η Αγγλική. Η εγγραφη

ανέρχεται στα €100. Άλλες πληροφορίες θα ανα-

κοινωθούν αργότερα (e-mail:p.minchev@mail.bg).

* Για περιβαλλοντικούς λόγους αλλά και σκο-

πούς καλύτερου συντονισμού και ενημέρωσης

όλων των συναδέλφων, θα ήταν καλό να δώσετε

όλοι τα πρόσφατα προσωπικά σας δεδομένα και το

e-mail σας!! Πολλοί συνάδελφοι έχουν καταχωρη-

θεί στα αρχεία με λανθασμένο e-mail και έτσι δεν

μπορούν να λαμβάνουν το υλικό που αποστέλλεται

σε όλους τους συναδέλφους ηλεκτρονικά, π.χ

άρθρα, ιστοχώροι για αναφορά, κ.τ.λ.  Παρακα-

λούμε βοηθείστε μας προωθώντας τα στοιχεία σας

ηλεκτρονικά στο monicame@cytanet.com.cy ή με

φαξ στο 24812315. Έτσι θα λαμβάνετε όλα τα

υλικά της ΠΕΚ ηλεκτρονικά  και άμεσα.

Εκστρατεία Παιδιατρικής Εταιρείας Κύπρου (ΠΕΚ)

«ΒΛΕΠΕ ΚΟΚΚΙΝΟ»
Παιδιατρική Εταιρεία 

Κύπρου 
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Παγκόσμια Ημέρα Κατά της Υπέρτασης

«Υγιεινή Ζωή - Φυσιολογική Πίεση»
Διοργανώθηκε από την Κυπριακή Εταιρεία Υπέρτασης

Υ
γιεινή Ζωή – Φυσιολογική

Πίεση ήταν  το φετινό μήνυμα

της εκστρατείας διαφώτισης

που διοργάνωσε  η Κυπριακή Εται-

ρεία Υπέρτασης σε συνεργασία με

την Καρδιολογική Εταιρεία Κύπρου

με στόχο την  πρόληψη, διάγνωση

και θεραπεία της Υπέρτασης. 

Η εκδήλωση έγινε στις  17 Μαίου

η οποία  έχει καθιερωθεί ως Παγκό-

σμια Ημέρα Κατά της Υπέρτασης,

και δόθηκε  έμφαση στις σοβαρές

παθολογικές επιπλοκές που προκα-

λεί η υψηλή αρτηριακή πίεση.

Στη διάρκεια της Συνέντευξης

Τύπου, ο Δρ Φίλιππος Στυλιανού

Πρόεδρος της Εταιρείας Υπέρτα-

σης, τόνισε ότι η υπέρταση προσλαμ-

βάνει διαστάσεις επιδημίας, καθώς

περισσότεροι από ένα δισεκατομμύ-

ριο άνθρωποι δηλαδή το 25% του

παγκόσμιου πληθυσμού πάσχει από

υπέρταση. Σύμφωνα με πρόσφατα

στοιχεία, ανέφερε, 7,6 εκατομμύρια

πρόωροι θάνατοι κάθε χρόνο οφεί-

λονται στην υψηλή αρτηριακή πίεση.

Υπερτασικός ένας 

στους τέσσερις στην Κύπρο

Στην Κύπρο, επισήμανε ο Δρ Στυ-

λιανού, ένα στους τέσσερις ενήλικες

εμφανίζει υπέρταση σύμφωνα με

έρευνες που διενεργήθηκαν σε διά-

φορες ανεπτυγμένες χώρες.

Συγκεκριμένα, μεγάλη μελέτη κατέ-

δειξε ότι από αρτηριακή πίεση πάσχει

το 24,6% του κυπριακού πληθυσμού,

δηλαδή 200 χιλιάδες άτομα πάσχουν

από υπέρταση. Το ποσοστό αυξάνεται

σε άτομα άνω των 60 ετών, καθώς

ένα στους δύο είναι υπερτασικός.

Σύμφωνα με την ίδια έρευνα, η

υπέρταση παρατηρείται σε μεγαλύ-

τερο ποσοστό στους άνδρες παρά

στις γυναίκες, καθώς διαπιστώθηκε

ότι από υψηλή αρτηριακή πίεση πά-

σχει το 28% των ανδρών, ενώ στις γυ-

ναίκες το 21,6%.

Ένα άλλο ενδιαφέρον εύρημα της

μελέτης είναι ότι οι Τουρκοκύπριοι πά-

σχουν από υπέρταση σε μεγαλύτερο

ποσοστό που φτάνει στο 28,5% συγ-

κριτικά με το ποσοστό των Ελληνοκύ-

πριων που ανέρχεται στο 23,7%.

Πρόσφατη έρευνα στην Κύπρο, την

οποία διενήργησε η Καρδιολογική

Εταιρεία σε συνεργασία με την Καρ-

διολογική Κλινική του Νοσοκομείου

Λευκωσίας, καταδεικνύει ότι πόσοστό

40% των Κυπρίων καρδιοπαθών έπα-

σχαν από υπέραση και δεν το γνώρι-

ζει.

Οι επιστήμονες χαρακτηρίζουν την

υπέρταση «σιωπηλό δολοφόνο»,

καθώς δεν γίνεται αισθητή και δεν

προκαλεί ενοχλήματα.

Το πρώτο μεγάλο βήμα για αντιμε-

τώπιση της υπέρτασης είναι να εντοπι-

σθούν τα άτομα από αρτηριακή πίεση

και δεν το γνωρίζουν. Ο μόνος τρό-

πος για να διαπιστωθεί είναι με την μέ-

τρηση της αρτηριακής πίεσης.

Το δεύτερο μεγάλο βήμα αφού δια-

γνωστεί η υπέρταση είναι η θεραπευ-

τική αντιμετώπιση, η οποία

επιτυγχάνεται με δύο τρόπους:

• υγιεινή ζωή, διατροφή και

άσκηση

• φαρμακευτική αγωγή

Το Σάββατο 19 Μαίου, από τις

10.00 πμ – 13.00 σε ειδικα διαμορ-

φωμένους χώρους σε όλες τις πό-

λεις, το κοινό είχε την ευκαιρία να

υποβληθεί σε μέτρηση της πίεσης και

να ενημερωθεί  για την πρόληψη, διά-

γνωση και θεραπεία της υπέρτασης.

Επίσης, την Πέμπτη 17 Μαίου, διορ-

γανώθηκε  Επιστημονικό Συμπόσιο με

στόχο την ενημέρωση γιατρών διαφό-

ρων ειδικοτήτων, αναφορικά με την

υπέρταση. 

Δραστηριότητες της Ωτορινολαρυγγολογικής Εταιρείας Κύπρου (ΩΡΛ)

Μ
εγάλη επιτυχία σημείωσαν οι πρό-

σφατες  Επιστημονικές  Εκδηλώ-

σεις της  Ωτορινολαρυγγολογικής

Εταιρείας Κύπρου (ΩΡΛ)  

Στις 7 Απριλίου πραγματοποιήθηκε στο ξε-

νοδοχείο Αμαθούς  στη Λεμεσό τη πρώτη

Κοινή Επιστημονική Εκδήλωση της  ΩΡΛ και

της  Εταιρείας  Πλαστικής  Επανορθωτικής

και Αισθητικής Χειρουργικής. 

Η δεύτερη εκδήλωση έγινε στο Ευρωπαϊκό

Πανεπιστήμιο Κύπρου  με θέμα «Διαταραχές

φωνής – Διάγνωση – παρέμβαση – αποκατά-

σταση». Διοργανωτές ήταν η Ωτορινολαρυγ-

γολογικής Εταιρείας Κύπρου (ΩΡΛ) και ο

Σύλλογος Εγγεγραμμένων Λογοθεραπευτών

Κύπρου. 

Για την φετινή βδομάδα προβολής των

φωνητικών διαταραχών  η ΩΡΛ υιοθέτησε

σαν κεντρικό μήνυμα το εξής:  ΒΡΑΧΝΑΔΑ:

Η ΠΡΩΙΜΗ ΠΡΟΕΙΔΟΠΟΙΗΣΗ ΠΟΥ ΣΩΖΕΙ

ΖΩΕΣ.

Με αφορμή την Παγκόσμια Ημέρα Φωνής,

Η ΩΡΛ πραγματοποίησε ενημερωτική εκ-

στρατεία. Ο  Πρόεδρος της ΩΡΛ Δρ Μιχάλης

Χαραλάμπους μιλώντας σε συνέντευξη

τύπου τόνισε ότι «είναι ευλογία το γεγονός

ότι όλες οι παθήσεις του λάρυγγα (από τις

πιο απλές μέχρι και τις πιο σοβαρές όπως και

ο καρκίνος του λάρυγγα) πολύ σύντομα πα-

ρουσιάζουν σαν κύριο και πολύ πρώιμο σύμ-

πτωμα την βραχνάδα πριν ακόμα να

εκδηλώσουν άλλη συμπτωματολογία».

Ευτυχώς, είπε, ο καρκίνος του Λάρυγγα

είναι μια πάθηση (για την οποία θα αναφερθώ

πιο εκτενώς παρακάτω) που όταν διαγνωσθεί

έγκαιρα και αντιμετωπισθεί και πάλι έγκαιρα

και σωστά, είναι σχεδόν πάντοτε ιάσιμος,

χωρίς μάλιστα να χρειαστεί να προβούμε σε

μεγάλες επώδυνες και ακρωτηριαστικές επεμ-

βάσεις.

Άρα πρέπει όλοι μας, θεραπευτές αλλά και

κοινωνία, να επενδύσουμε πολλά, ώστε να πε-

τύχουμε την πρόληψη αλλά και την έγκαιρη

διάγνωση της πάθησης αυτής. Από σας σαν

Μ.Μ.Ε. ζητούμε με την τεράστια δύναμη που

διαθέτετε να συμβάλετε, ώστε να φτάσει μέχρι

και τον τελευταίο Κύπριο πολίτη αυτό το πολύ

σημαντικό μήνυμα  ότι ΚΑΘΕ ΒΡΑΧΝΑΔΑ

ΠΟΥ ΕΠΙΜΕΝΕΙ ΠΑΝΩ ΑΠΟ ΜΙΑ ΒΔΟΜΑΔΑ

ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ ΤΥΓΧΑΝΕΙ ΔΙΕΥΡΕΥΝΗΣΗΣ ΜΕ

ΛΑΡΥΓΓΟΣΚΟΠΗΣΗ ΑΠΟ ΤΟΝ ΩΤΟΡΙΝΟΛΑ-

ΡΥΓΓΟΛΟΓΟ.

ΒΡΑΧΝΑΔΑ: Η ΠΡΩΙΜΗ ΠΡΟΕΙΔΟΠΟΙΗΣΗ 

ΠΟΥ ΣΩΖΕΙ ΖΩΕΣ
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M
ε μεγάλη επιτυχία πραγ-

ματοποιήθηκε το  Σαβ-

βατοκυρίακο 24 και 25

Μαρτίου 2012 στο ξενοδοχείο

“Mediterranean”, το 33ο Διήμερο

Ιατρικό Συνέδριο του Ιατρικού

Συλλόγου Λεμεσού Κύρια Ομιλή-

τρια της τελετής έναρξης του Συ-

νεδρίου ήταν η κα Ερατώ

Κοζάκου Μαρκουλή,  Υπουργός

Εξωτερικών  ενώ παρέστησαν εκ-

πρόσωπος του Υπουργού Υγείας

, βουλευτές, ο πρόεδρος του ΠΙΣ

δρ Ανδρέας Δημητρίου και άλλοι

επίσημοι. 

Στην ομιλία του ο πρόεδρος

του Ιατρικού Συλλόγου Λεμεσού

Δρ Μάριος Δ. Φιλίππου  σημεί-

ωσε ότι το ετήσιο συνέδριο του

Συλλόγου έχει καταστεί ισχυρός,

καταξιωμένος θεσμός στα ια-

τρικά πράγματα του τόπου μας,

γιατί στα 33 χρόνια ζωής του,

προσφέρει αξιόλογη ενημέρωση

και επιμόρφωση των ιατρών.

Η θεματογραφία του συνε-

δρίου  αναφερόταν  μεταξύ

άλλων, στην καρδιοαναπνευστική

αναζωογόνηση , τη σηψαιμία,

στις σύγχρονες προσεγγίσεις του

Σακχαρώδη διαβήτη,  στους σύγ-

χρονους τρόπους διάγνωσης και

θεραπείας του καρκίνου του μα-

στού, στο γαστρεντερικό καρ-

κίνο, στο προληπτικό εμβολιασμό

HPV κ.άλλα. 

Επίσης για 22η χρονιά συνεχί-

στηκε η παράδοση του διαγωνι-

σμού  μεταξύ των συναδέλφων

παγκύπρια, για την καλύτερη

ερευνητική εργασία, βασισμένη

σε κυπριακά δεδομένα, που

σκοπό έχει την προώθηση της

έρευνας στην Κύπρο και την επι-

βράβευση των συναδέλφων.  Η

παρουσίαση και βράβευση της

καλύτερης εργασίας έγινε μέσα

στα πλαίσια των εργασιών του συ-

νεδρίου.

Κατά την διάρκεια του συνε-

δρίου ο συνάδελφος Νεόφυτος

Θεοδωρίδης παρουσίασε την

δική του έκθεση φωτογραφίας. 

Το συνέδριο  του ΙΣΛ  μοριοδο-

τήθηκε  από τον ΠΙΣ με 10 μόρια

συνεχιζόμενης ιατρικής εκπαί-

δευσης και δόθηκαν πιστοποι-

ητικά συμμετοχής. 

Όπως ανέφερε ο Δρ. Μ.Δ. Φι-

λίππου, για αρκετά χρόνια , η συ-

νεχής ιατρική εκπαίδευση

αποτελούσε προνόμιο των ολί-

γων στο ιατρικό επάγγελμα. Στις

μέρες μας, πρόσθεσε, με τα κα-

θημερινά άλματα της ιατρικής

επιστήμης , η συνεχής ιατρική εκ-

παίδευση αποτελεί αναγκαιότητα

για τους ιατρούς για να αισθά-

νονται ασφαλείς και να παρέχουν

ασφαλή φροντίδα για τους ασθε-

νείς τους.   << ουαί τω ιατρώ, ου

η διάνοια απεκρυσταλλώθη περί

τα άπαξ μεμαθημένα, τρις δε

ουαί τω διδάσκοντι αεί τα αυτά

περί των αυτών.>> αλίμονο δη-

λαδή στον ιατρό που οι γνώσεις

του παρέμειναν σε αυτά που

έμαθε αλλά και τρις φορές αλί-

μονο στους εκπαιδευτές που

πάντοτε περιστρέφονται στα ίδια. 

Η άσκηση της ιατρικής χωρίς

συνεχή εκπαίδευση, δεν αποτελεί

πλέον επιλογή.

Το όραμα μας για την ίδρυση

ιατρικής σχολής , που χρονολο-

γείται εδώ και πολλά χρόνια έχει

τροχιοδρομηθεί μετά από πολλές

μας εισηγήσεις, παρεμβάσεις και

πιέσεις και με χαρά διαπιστώ-

νουμε ότι θα λειτουργήσει πολύ

σύντομα.

Η ιατρική σχολή θα λύσει πάρα

πολλά από τα προβλήματα που

απασχολούν τον ιατρικό κόσμο

της χώρας και της κοινωνίας μας.

Πέραν των πολλών άλλων θετι-

κών ωφελημάτων θα αναβαθμί-

σει τις ιατρικές υπηρεσίες , θα

προωθήσει την έρευνα και θα κα-

ταστήσει την Κύπρο πόλο έλξης

ιατρικών υπηρεσιών και λόγω της

γεωγραφικής της θέσης.

ΓΕΝΙΚΟ ΣΧΕΔΙΟ ΥΓΕΙΑΣ
* Το άλλο μεγάλο μας όραμα

που χρονολογείται εδώ και αρ-

κετά χρόνια είναι η εφαρμογή του

Γενικού Σχεδίου Υγείας. 

Σταθερός σύμμαχος και υπο-

στηρικτής της υλοποίησης , βασι-

κός μέτοχος αλλά και

υποστηρικτής των συμφερόντων

του ιατρικού κόσμου ήταν και θα

είναι ο ΠΙΣ και δεν θα κουρασθώ

να το λέω. 

Ο ΠΙΣ τάχθηκε ευθύς εξ αρχής

υπέρ ενός καλά μελετημένου και

ισορροπημένου ΓεΣΥ που να

λαμβάνει υπόψη την Κυπριακή

πραγματικότητα, να συμβάλλει

στην ποιοτική αναβάθμιση των

παρεχομένων υπηρεσιών υγείας

προς τον κύπριο πολίτη και να

μην θυματοποιεί  τους λειτουρ-

γούς του ιατρικού επαγγέλματος.

Βασική προϋπόθεση έναρξης

λειτουργίας του ΓεΣΥ μεταξύ

άλλων είναι η αυτονόμηση των

κρατικών νοσηλευτηρίων και η

ταυτόχρονη εφαρμογή όλων των

βαθμίδων υγείας, προτού γίνει το

βήμα αλλαγής του υφιστάμενου

συστήματος, προϋποθέσεις που

διασφαλίζονται μέσα από τις 2 γε-

νικές συνελεύσεις του ΠΙΣ.             

Δυστυχώς μέχρι σήμερα δεν

έχουν γίνει σταθερά βήματα προς

αυτή την κατεύθυνση αλλά ούτε

και διαφαίνεται. Ο ιατρικός κό-

σμος της χώρας είναι φοβερά

απογοητευμένος ειδικά οι νέοι ια-

τροί.

Ο πρώην πρόεδρος του ΟΑΥ

παραιτήθηκε για τους γνωστούς

λόγους. 

Ο τέως πρόεδρος του ΟΑΥ

Βάσος Σιαρλής έδειξε ιδιαίτερο

ενδιαφέρον με καινούργια  εισή-

γηση που μπορεί να υλοποιηθεί

με την μέθοδο ΒΟΤ δηλαδή του

ιδιώτη επενδυτή, χωρίς το κράτος

να δαπανήσει ούτε ένα σέντ, το

οποίο θα καλύπτει τόσο την οικο-

νομική πτυχή όσο και την λει-

τουργική πτυχή με βιωσιμότητα.

Ηδη ως ΠΙΣ είχαμε συναντήσεις

με τον κ. Σιαρλή και θα ακολου-

θήσουν ενημερώσεις των ιατρών

σελίδα 26 ιούνιος 2012

Αθρόα προσέλευση στο 33ο Διήμερο Ιατρικό Συνέδριο του Ιατρικού Συλλόγου Λεμεσού

Συζητήθηκαν τα σοβαρότερα προβλήματα

που απασχολούν τον ιατρικό κόσμο
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στους επαρχιακούς συλλόγους

από τους αξιωματούχους του

ΟΑΥ για να επεξηγηθεί το σχέδιο.

Στη συνέχεια θα ακολουθήσει

παγκύπρια γενική συνέλευση για

να αποφασίσουμε συλλογικά.                                                                                 

Σήμερα το 80%  και πλέον του

πληθυσμού, εξυπηρετείται από τα

κρατικά νοσηλευτήρια. Αν σ’

αυτό το ποσοστό προσθέσουμε

και τους Τουρκοκύπριους και ένα

μέρος των αλλοδαπών τουριστών

ή και δικαιούχων κοινοτικών μο-

νίμων κατοίκων Κύπρου , τότε το

ποσοστό αυτό ανεβαίνει με γεω-

μετρική μέθοδο πολύ υψηλότερα.                                                                                                       

Οι μελέτες των εμπειρογνωμό-

νων αναφέρουν πως το υπάρχον

σύστημα με μαθηματική ακρίβεια

θα καταρρεύσει. Τα δημόσια νο-

σηλευτήρια είναι φορτωμένα και

υπερλειτουργούν και αντίθετα τα

ιδιωτικά υπολειτουργούν. Το απο-

τέλεσμα της ανισότητας αυτής το

πληρώνει ποικιλοτρόπως αναπό-

φευκτα ο ασθενής με όλα τα συ-

νεπακόλουθα. Απαιτείται λοιπόν

η εφαρμογή του ΓΕΣΥ χωρίς κα-

θυστέρηση. Αλήθεια τι θα γίνει

και με την επερχόμενη διασυνο-

ριακή φροντίδα που σύντομα θα

πρέπει το κράτος να παρέχει σύμ-

φωνα με την ευρωπαίκή οδηγία; 

ΤΟ ΙΑΤΡΙΚΟ ΜΟΥΣΕΙΟ 
Ο σύλλογος μας μέσα από τα

κοινωνικά του  ενδιαφέροντα, προ-

χώρησε το 2001, στην ίδρυση ιατρι-

κού μουσείου με την επωνυμία

ΙΑΤΡΙΚΟ ΜΟΥΣΕΙΟ ΚΥΠΡΟΥ. Ενός

μοναδικού ιδρύματος στον ελλη-

νικό χώρο  και ίσως στη Μέση Ανα-

τολή. Διοικείται από 8μελές

συμβούλιο , δεν έχει οικονομικούς

πόρους παρά μόνον από δωρεές

και σκοπός του είναι η συλλογή ,

συντήρηση και προστασία ιατρικών

εργαλείων, μηχανημάτων ,συ-

σκευών, βιβλίων και οτιδήποτε σχε-

τίζεται με την άσκηση της ιατρικής

στην Κύπρο.                                                                                                                

Το πρόβλημα της στέγασης του

Μουσείου, που είχαμε εδώ και 8

χρόνια  επιλύθηκε χάρις στην γεν-

ναιόδωρη προσφορά του έντιμου

Δημάρχου Πολεμιδιών φίλου Γιώρ-

γου Γεωργίου , την παραχώρηση

ενός θαυμάσιου παραδοσιακού κτι-

ρίου, σε χώρο δίπλα από το Δημαρ-

χείο του. 

Οι εργασίες αναπαλαίωσης και

διαμόρφωσης του κτιρίου τελεί-

ωσαν και ήδη έχουν μεταφερθεί πε-

ρισσότερα από 180 εκθέματα που

χρησιμοποιήθηκαν κατά την διάρ-

κεια του περασμένου αιώνα από

συναδέλφους.

Τα διάφορα εκθέματα χωρίστη-

καν σε 7 ενότητες ειδικοτήτων που

αναδεικνύονται μέσα από την κα-

τάλληλη τοποθέτηση σε πλατφόρ-

μες με τον ανάλογο φωτισμό για

την προβολή τους. 

Χρησιμοποιώντας πλαστικές

κούκλες με τις ανάλογες στολές

και οπτικοακουστικό υλικό παρου-

σιάζονται εικόνες μιας άλλης ιατρι-

κής εποχής όπως η αναπαράσταση

τοκετού και περιποίησης νεογνού

της δεκαετίας του 1940, χειρουρ-

γείου της δεκαετίας του 50, Ωτορι-

νολαρυγγολογίας του ’50 ,

Ορθοπαιδικής Νευρολογίας, Ακτι-

νολογίας, Καρδιολογίας και άλλα.

Σε όλα τα εκθέματα θα περιγρά-

φεται η χρήση τους, η περίοδος

που χρησιμοποιήθηκαν και ο δωρη-

τής τους.

Ιδιαίτερο ενδιαφέρον, έχει η

πλούσια συλλογή DVD που περιέχει

τις εργασίες όλων των Διημέρων

Συνεδρίων, τους καρναβαλίστικους

χορούς και άλλες εκδηλώσεις του

Ιατρικού Συλλόγου Λεμεσού τα τε-

λευταία 40 χρόνια που θα μπορεί

εύκολα ένας να κατεβάσει και να

παρακολουθήσει στις ηλεκτρονικές

οθόνες αφής.  Μεγάλο ενδιαφέρο

προκαλούν επίσης μηχανήματα

που χρησιμοποιήθηκαν για πρώτη

φορά στην Κύπρο, όπως χειροκίνη-

τος  ηλεκτροκαρδιογράφος, μηχά-

νημα αιμοδιάλυσης κ.ά.

Παλαιά έγγραφα, πρωτόκολλα

και αναμνηστικές πλακέτες θα εκτί-

θενται σε ανάλογους χώρους ενώ

μια μικρή βιβλιοθήκη με όλα τα βι-

βλία που έχουν γραφτεί για την

ιστορία της ιατρικής της Κύπρου θα

συμπληρώνει το μουσειακό υλικό.

Τον σχεδιασμό, τοποθέτηση και

ανάδειξη των εκθεμάτων ανέλαβε

ο γνωστός σκηνογράφος και οργα-

νωτής μουσείων Γιώργος Παπαδό-

πουλος ενώ τον σχεδιασμό και επε-

ξεργασία βάσεως δεδομένων (data

base) και προβολών ο συνάδελφος

Δρ. Μάριος Καραϊσκάκης που προ-

σφέρει τις υπηρεσίες του αφιλοκερ-

δώς.

Το οικονομικό κόστος του όλου

εγχειρήματος περιλαμβανομένου

και του τεχνικού εξοπλισμού ανε-

βαίνει πέραν των 80 χιλιάδων ευρώ

και αναμένεται να ολοκληρωθεί

σύντομα. 

Όπως και στο παρελθόν ο ιατρι-

κός κόσμος θα αποτελέσει τον βα-

σικό οικονομικό αιμοδότη αυτής

της προσπάθειας, βεβαίως εκκλή-

σεις για συνεισφορά έχουν σταλεί

και σε διάφορους άλλους οργανι-

σμούς, τόσον κρατικούς όσο και

ιδιωτικούς.

Έχει αποφασισθεί πως τα ονό-

ματα των εισφορέων θα αναρτη-

θούν σε ανάλογες θέσεις του

Μουσείου με την ακόλουθη ταξινό-

μηση:

Χορηγοί μέχρι 500 Ευρώ

Δωρητές 500 – 1,000 Ευρώ

Ευεργέτες 1,000 – 20000 Ευρώ

Μεγάλοι Ευεργέτες 20,000 και άνω

Έχει ήδη ανοίξει το βιβλίο εισφο-

ρέων στο λογαριασμό του Μου-

σείου και σας προσκαλούμε να

δείξετε έμπρακτα την υποστήριξη

σας στη δημιουργία αυτού του

ιδρύματος που θα αποτελέσει ανε-

κτίμητη προσφορά για τις επόμενες

γενιές και την ιστορία του τόπου

μας.

Μέχρι σήμερα έχουν προσφέρει

οικονομικά αρκετοί συνάδελφοι

απο την Λεμεσό , ο ΠΙΣ ( 5000 €, ο

ΙΣΛ 5000 €, το Συνεργατικό ταμιευ-

τήριο Λεμεσού 2000 €,  οι φαρμα-

κευτικές εταιρείες Στυλιανού,

Παπαλοίζου, Χ΄΄Παναγή και

Medochemie.

Προτεραιότητα μας είναι να ενη-

μερώσουμε και το Υπουργείο Παι-

δείας έτσι ώστε  οι μαθητές μας

μέσα από τις προγραμματισμένες

εκδρομές να επισκέπτονται και το

Μουσείο για να γνωρίζουν έτσι την

ιστορία της ιατρικής. 

Ο πρόεδρος του ΙΣΛ ευχαρί-

στησε την υπουργό των εξωτερικών

κα Ερατώ Κοζάκου Μαρκουλλή,

που παρά το γνωστό βεβαρημένο

πρόγραμμα της, παρευρέθηκε και

μίλησε στο συνέδριο για το επί-

καιρο θέμα «η Κύπρος του χθες και

σήμερα, η πρόκληση της προ-

εδρίας της ευρωπαϊκής ένωσης».

Ευχαρίστησε επίσης όλους τους

ομιλητές καθώς επίσης τον

Υπουργό της Υγείας κ. Σίμο Μαλά

που έθεσε υπό την αιγίδα του  το

συνέδριο, αλλά για λόγους άλλους

εκτός της θέλησης του, δεν μπό-

ρεσε να παρευρεθεί. Επίσης, ευχα-

ρίστησε  τους χορηγούς του

συνεδρίου που ήταν το

Υπουργείο Υγείας , το Συνεργατικό

Ταμιευτήριο Λεμεσού και τις φαρ-

μακευτικές εταιρείες, που με την

συμμετοχή τους στη φαρμακευτική

έκθεση κατέστησαν δυνατή την διε-

ξαγωγή του συνεδρίου.

Ο Δρ Φιλίππου ανέφερε ότι εδώ

και μερικά χρόνια καθιερώθηκε η

οικονομική συμμετοχή αρκετών

ιδιωτικών νοσηλευτηρίων στο συνέ-

δριο του ΙΣΛ  κάνοντας αναφορά

στην Πολυκλινική Υγεία, την Γυναι-

κολογική κλινική Ζωοδόχος Πηγή

του Μάριου Λιασίδη, το ιατρικό κέν-

τρο Γαληνός του  Μάριου Φιλίππου

, την Κλινική Πάνθεο ,το ακτινοδια-

γνωστικό  κέντρο Αρτεμη Χρίστου,

το ακτινοδιαγνωστικό κέντρο Μι-

χάλη Βαρνάβα, το ακτινοδιαγνω-

στικό κέντρο Αγ.Θέρισσος και το

κέντρο προηγμένης διάγνωσης

Αγ.Εφραίμ και  το ακτινιδιαγνω-

στικό κέντρο Αγ.Θέρισσος .Επίσης

την alpha ασφαλιστική.

Ευχαρίστησε επίσης την ΑΤΗΚ

που με την ευγενή χορηγία της

έγινε και φέτος κατορθωτή η μετά-

δοση του συνεδρίου μέσω του δια-

δικτύου  και  της ιστοσελίδας του

συλλόγου. Ο πρόεδρος του ΙΣΛ δεν

παρέλειψε να ευχαριστήσει θερμά

τον Υπεύθυνο της επιστημονικής

επιτροπής Μάριο Λιασίδη και το

επιτελείο του για την άψογη διοργά-

νωση  του συνεδρίου που με πολλή

κόπο και ανιδιοτέλεια κατάφεραν,

καθώς επίσης την Γραμματέα του

Συλλόγου κα Νίκη Γεωργιάδου για

την πολύτιμη βοήθεια της αλλά και

τους συναδέλφους  που τίμησαν το

συνέδριο με την αθρόα συμμετοχή

τους  και η παρουσία τους αποτέ-

λεσε και το μέτρο της επιτυχίας.

σελίδα 27ιούνιος 2012

Αθρόα προσέλευση στο 33ο Διήμερο Ιατρικό Συνέδριο του Ιατρικού Συλλόγου Λεμεσού
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σελίδα 29ιούνιος 2012

αποθανόντες ιατροί

Α
πεβίωσε πλήρης ημερών ο

γνωστός παλαίμαχος  ια-

τρός  Ντίνος Κουμούλης.

Δεν είχε ούτε αυτός την  τύχη και

την ευλογία να ταφεί στα ιερά χώ-

ματα της  σκλαβωμένης και πολυα-

γαπημένης μας πόλης.

Γεννήθηκε στην Αμμόχωστο  το

1914 από πατέρα Ελλαδίτη και μη-

τέρα Αμμοχωστιανή.  

Είναι από τους πρώτους αποφοί-

τους της ιατρικής σχολής Αθηνών,

αφού απεφοίτησε το 1938. Έκτοτε

ακλούθησε μια μεγάλη και σημαν-

τική πορεία προσφοράς  στην πα-

θολογία και την παιδιατρική από

πολλές θέσεις τόσο στην Ελλάδα

όσο και στην Κύπρο. Ξεχωρίζουμε

την υπηρεσία του στα Χανιά της

Κρήτης ως υγιεινολόγος, όταν

έζησε από κοντά την πτώση των

Γερμανών αλεξιπτωτιστών και την

ηρωική αντίσταση των Κρητικών

κατά τη διάρκεια

του Β΄ Παγκοσμίου

πολέμου.  Μετά

εκτός των άλλων,

πρόσφερε τις γνώ-

σεις και την πείρα

του στα άπορα παι-

διά στο Νοσοκο-

μείο Αγλαΐα 

Κυριακού στην

Αθήνα. Ήταν η πε-

ρίοδος που απέ-

κτησε ειδικότητα

στην παιδιατρική, το

1950.Το 1951 εγκαθίσταται στην

Κύπρο και συγκεκριμένα στην αγα-

πημένη του Αμμόχωστο και ασκεί

μέχρι  τη βάρβαρη τουρκική ει-

σβολή την παιδιατρική. Παράλληλα

διορίζεται από δημοτικό συμβούλιο

ως παιδίατρος στο Δημοτικό Νη-

πιαγωγείο Αμμοχώστου. Διετέλεσε,

αφού είχε μιαν απίστευτη και σπα-

νία αγάπη στη

φύση γενικά και ει-

δικά τη θάλασσα,

για πολλά χρόνια

πρόεδρος του

Ναυτικού Ομίλου

Αμμοχώστου.

Όταν εκδιώχ-

θηκε από  αγαπη-

μένη του

Αμμόχωστο, από

το Δεκέμβρη  του

1974 εργάστηκε

ως παιδίατρος στο

ΙΚΑ  στη Αθήνα , όπου εγκαταστά-

θηκε. Μετά  από  συνταξιοδότησή

του το 1993 αφού δεν μπορούσε

να επιστρέψει στην αγαπημένη

σκλαβωμένη του πόλη, επέλεξε να

είναι όσο  πιο κοντά της μπορούσε.

Αγόρασε κτήμα παραλιακό  και

έκτισε ένα σπίτι χωρείς πολυτέ-

λειες και ανέσεις για να μπορεί να

απολαμβάνει και  ασχολείται με τη

θάλασσα. Επέλεξε ένα υπέροχο

τοπίο μεταξύ Παραλιμνίου και

Αγίας Τριάδας Πρωταρά, λίγα

μέτρα μακριά από την αγαπημένη

του Αμμόχωστο, λίγα μετρά από το

συρματόπλεγμα της ντροπής και

του αίσχους. 

Πριν μερικά χρόνια είχαμε ως Δι-

οικητικό Συμβούλιο τη χαρά και

την τιμή να τον τιμήσουμε σε ειδική

εκδήλωση και είχε τη διαύγεια να

απευθύνει χαιρετισμό εκ μέρους

όλων των υπερήλικων ιατρών που

τιμήσαμε 

Απέκτησε  δύο παιδιά τον Απο-

στόλη που ζει και εργάζεται στην

Ρόδο και την Έλενα που ζει στην

Κύπρο, στους οποίους απευθύνο-

μαι τα συλλυπητήριά μας.

ΑΙΩΝΙΑ ΤΟΥ Η ΜΗΝΜΗ

Εκ μέρους του Δ.Σ. Ιατρικού Συλ-

λόγου Αμμοχώστου « ΓΑΛΗΝΟΣ»

Δρ Κωνσταντίνος (Ντίνος) Κουμούλης

νέοι ιατροί

Δρ Ζαχαρίας Ζαχαρίου Δρ Μαριλένα  Θεοδώρου

Χειρουργός Παίδων, Γενικός Χει-

ρουργός

τ. Αναπληρωτής Διευθυντής   Χει-

ρουργικής Παίδων, Πανεπιστήμιου

Χαϊδελβέργης

τ. Διευθυντής Χειρουργικής Παίδων,

Πανεπιστήμιου Βέρνης

Διευθυντής Swiss Child Care Clinic,

Βέρνη

Σύμβουλος της Χειρουργικής 

Παίδων, Μακάρειο Νοσοκομείο

Παροχή ιατρικών συμβουλών

Αγίας Ειρήνης 10, 3095 Λεμεσός

τηλ. 25371510

Βασικές σπουδές Απόφοιτος  Λανίτειου Γυμνά-

σιου,1975, Ιατρικές σπουδές Πτυχιούχος

Ruprecht-Karls-University, Heidelberg,1978-

1985

Ειδικότητες Γενική Χειρουργική, Πανεπιστήμιο

Χαϊδελβέργης 1985-1989 

Χειρουργική Παίδων, Παν. Χαϊδελβέργης

1990-1993

Ακαδημαϊκή Σταδιοδρομία

• Επιμελητής Χειρουργικής Παίδων, Παν. Χαϊ-

δελβέργης 1994-1998

• Υφηγεσία για Γενική Χειρουργική και Χει-

ρουργική Παίδων 1994

• Αναπληρωτής Διευθυντής Χειρουργικής Παί-

δων Παν. Χαϊδελβέργης 1998-2003

• Αναπληρωτής Καθηγητής Χειρουργικής Παί-

δων, Παν. Χαϊδελβέργης  2000

• Καθηγητής και Διευθυντής Χειρουργικής

Παίδων, Παν. Βέρνης 2003-2012

Διακρίσεις

• Μέλος 15 Ιατρικών Εταιριών

• Μέλος κριτικής και συντακτι-

κής επιτροπής 9 ιατρικών περιο-

δικών

• Εντολή προσωρινής διδασκα-

λίας, προγράμμα SOKRATES, Ευ-

ρωπαϊκή Ένωση, Αριστοτέλειο

Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης

• Εκλεγμένος Πρόεδρος EUPSA

Ευρωπαϊκή Εταιρία Χειρουργών

Παίδων (2011-2016)

• Απονομή του τίτλου Dr. honoris causa της

Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστημίου Iuliu

Haţieganu Cluj-Napoca, Ρουμανία

Πίνακας Δημοσιεύσεων

• Αυθεντικά άρθρα  83

• Γράμματα στον εκδότη 2

• Βιβλία / CDs / DVDs 7

• Συνεισφορά σε βιβλία 17

• Πρόσκληση του εκδότη  3

• Επιπλέον Δημοσιεύσεις  25

• Δημοσιεύσεις με περίληψη  331

Αποστολές στο εξωτερικό

• Κλινική Χειρουργικής Παίδων, Α Π Θεσ-

σαλονίκης

• Κλινική Χειρουργικής Παίδων, Πανεπιστή-

μιο του Gdansk, Πολωνία

• Κλινική Χειρουργικής Παίδων, Ιατρική

Σχολή Μόσχας, Ρωσία

• Κλινική Χειρουργικής Παίδων, Πανεπιστή-

μιο Zhejiang, Hangzhou, Κίνα

• Νοσοκομείο Μητέρα και Παιδί, Πανεπιστή-

μιο Shiraz, Ιράν

Σπουδές:

Ιατρική  Πανεπιστήμιο

Λειψίας, Γερμανία

Ειδικότητα:

Ακτινοθεραπευτής Ογ-

κολόγος, Επιστημονικός

συνεργάτης, Πανεπιστη-

μιακή Κλινική Πολυτε-

χνείου Μονάχου

(Klinikum Rechst der

Isar), Γερμανία 

Eξειδίκευση:

Ακτινοχειρουργική και

Στερεοτακτική ακτινοβο-

λία σώματος και εγκε-

φάλου 

Eξειδίκευση:

Ακτινοθεραπεία ελεχό-

μενης έντασης και κα-

τευθυνόμενης με εικόνα

(IMRT: intensity modu-

lated radiotherapy and

IGRT: image guidance

radiotherapy), διαμορ-

φωτικές τεχνικές περι-

στροφικής ακτινοβολίας

(RapidArc, Tomother-

apy)

Διδακτορική διατριβή:

Ραδιοχειρουργική και

Στερεοτακτική ακτινοβο-

λία σε εγκεφαλικούς

όγκους,  μηνιγγειώματα,

Ογκομέτρηση

Ερευνητική 

δραστηριότητα:

1. Εφαρμογή του PET-

scan στο σχεδιασμό της

ακτινοβολίας 

2. Ραδιοχειρουργική και

στερεοτακτική ακτινοβο-

λία εγκεφαλικών όγκων,

όγκων πνεύμονα και

ήπατος

3. Ακτινοβολία ελεχόμε-

νης έντασης (IMRT) και

ακτινοβολία κατευθυνό-

μενης με εικόνα  (IGRT) 

4. Διαμορφωτικές τεχνι-

κές περιστροφικής

ακτινοβολίας με Τομο-

θεραπεία (Tomotherapy)

για τον καρκίνο  προ-

στάτη και όγκων κεφα-

λής-τραχήλου

Email: marilenger-

many@hotmail.com

Tel: 99518586

201206_29_selida 6  15/6/2012  1:54 μμ  Page 1



201206_28R_ΙΑΤΡΙΚΟΣ ΚΟΣΜΟΣ  13/6/2012  1:09 μμ  Page 1



σελίδα 30 ιούνιος 2012

θέσεις εργασίας

Οι υπηρεσίες της GlobalMediRec είναι εντελώς 

δωρεάν για τους ιατρούς.

Στις υπηρεσίες της GlobalMediRec συμπεριλαμβάνονται:

Προετοιμασία του βιογραφικού – Προετοιμασία του Ια-

τρού για την τηλεφωνική συνέντευξη – Βοήθεια με την

εγγραφή του Ιατρού στον GMC – Άνοιγμα λογαριασμού

τραπέζης στην Αγγλία κτλ.

**** 

Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να απευθύνονται για περαι-

τέρω πληροφορίες και τυχόν διευκρινίσεις  στην Κατερίνα

Κοντάλιπου

Τηλ: 6934 803930

Email: katerina.kontalipou@globalmedirec.com

Best Personnel Ltd

Θέση για παιδιατρο

Ζητείται ειδικευμένος Παιδίατρος για νοσοκομειακή

θέση στο κρατικό Νοσοκομείο της Marmande-Γαλλία

(στα περίχωρα του Bordeaux) για πλήρη απασχόληση

σε τμήμα Παιδιατρικής 2 κλινών και Μαιευτικής

25 κλινών

Πρώτος μισθός 5.500 ευρώ

Προσφέρεται υποστήριξη στην εκμάθηση 

της γλώσσας

Για περαιτέρω πληροφορίες και αποστολή 

βιογραφικών απευθυνθείτε στην Dr Neophytou

Panayiota

Presidente de la Commission Medicale de l' Etab-

lissement 

Hôpital de Marmande

τηλ.: 00.33.55.32.03.062 

κινητό: 00.33.60.84.30.966 

e-mail: panayiota.neophytou@chicmt.fr

ΘΕΣΕΙΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ ΑΚΤΙΝΟΛΟΓΟ 

- CONSULTANT DOCTOR IN RADIOLOGY
Οι θέσεις αυτές είναι σε Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο 2½ ώρες

από το Κέντρο του Λονδίνου.

Απαραίτητη εμπειρία σε: Κλασσική Ακτινολογία, Μαγνητικό Το-

μογράφο, Υπέρηχοι και Αξονικό Τομογράφο.

Ο βασικός ετήσιος μικτός μισθός του Consultant είναι μεταξύ

£74.504-£100.476 (αναλόγως προηγούμενης εμπειρίας). Οι ώρες

εργασίας είναι  37½  την εβδομάδα συν On-Calls (εφημερίες), με

αρχικό συμβόλαιο ενός χρόνου.

Το αρχικό συμβόλαιο  μπορεί να ανανεωθεί εφόσον το επιθυμεί

ο ιατρός.

Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:

• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council

• Καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας

• Τίτλο Ειδικότητας στην Ακτινολογία

• 3-4 Χρόνια Προϋπηρεσίας μετά την Απόκτηση του Τίτλου Ειδι-

κότητας για τον Consultant

ΘΕΣΗ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ ΡΕΥΜΑΤΟΛΟΓΟ 

- CONSULTANT DOCTOR IN REUMATOLOGY

Η θέση αυτή είναι  σε Κρατικό Νοσοκομείο NHS στην Βόρεια

Αγγλία.

Ο βασικός ετήσιος μικτός μισθός του Consultant είναι μεταξύ

£74.504-£100.476 (αναλόγως προηγούμενης εμπειρίας). Οι

ώρες εργασίας είναι  37½  την εβδομάδα συν On-Calls (εφη-

μερίες), για 6μήνες το αρχικό συμβόλαιο.

Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:

• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council

• Καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας

• Τίτλο Ειδικότητας στην Ρευματολογίας

• 3-4 Χρόνια Προϋπηρεσίας μετά την Απόκτηση του Τίτλου

Ειδικότητας για τον Consultant

ΘΕΣΕΙΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ ΑΝΕΙΔΙΚΕΥΤΟ

ΠΑΙΔΙΑΤΡΟ – ST3 PAEDIATRICIAN

Οι θέσεις αυτές είναι σε Πανεπιστημιακό  Νοσοκομείο Cen-

tral England. Το αρχικό συμβόλαιο είναι για 1 χρόνο.

Οι θέσεις αυτές είναι κατάλληλες για Ανειδίκευτους  Ια-

τρούς με απαραίτητη 2ετή εμπειρία σαν Ειδικευόμενος.

Ώρες εργασίας 40 την εβδομάδα συμπεριλαμβανόμενες οι

εφημερίες, με αρχικό συμβόλαιο ενός έτους που μπορεί να

ανανεωθεί εφόσον το επιθυμεί ο ιατρός. Με βασικό ετήσιο

μικτό μισθό που κυμαίνεται από £40,000 με £45,000(αναλό-

γως προϋπηρεσίας και εφημεριών).

Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:

• Απαραίτητη 2ετή εμπειρία σαν Ειδικευόμενος.

• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council

• Πολύ καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας

ΔΥΟ  ΑΜΕΣΕΣ ΘΕΣΕΙΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΓΙΑ ΟΓΚΟΛΟΓΟ 

- CONSULTANT DOCTOR IN CLINICAL 

ONCOLOGY

Η θέση αυτή  είναι  σε Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο 1½ ώρα

από το Λονδίνο.   

Απαραίτητη εμπειρία σε: Λύμφωμα –Στήθος - Ουρολογία 

Άμεση Διαθεσιμότητα Ιατρού από 17 Ιουνίου 2012 έως Τέλη

Δεκεμβρίου 2012.

Ο βασικός ετήσιος μικτός μισθός του Consultant είναι μεταξύ

£74.504-£100.476 (αναλόγως προηγούμενης εμπειρίας). Οι

ώρες εργασίας είναι  37½  την εβδομάδα συν On-Calls (εφη-

μερίες).

Το αρχικό συμβόλαιο  είναι για 4 μήνες.

Τα απαιτούμενα προσόντα είναι:

• Δικαίωμα εγγραφής στο General Medical Council

• Καλή γνώση Αγγλικής γλώσσας

• Τίτλο Ειδικότητας στην Ογκολογίας

• 3-4 Χρόνια Προϋπηρεσίας μετά την Απόκτηση του Τίτλου

Ειδικότητας για τον Consultant
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